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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'  AJUNTAMENT EL DIA 25 DE 
JULIOL DE 2013 
 
 
Vacarisses, 25 de juliol de 2013, essent les 20:00 hores del dia de la data i prèvia convocatòria 
realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària els components del Consell Plenari 
Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 
 
 
Presideix 
                                                                        
Salvador Boada i Guàrdia , l’Alcalde.   
 
 
Regidors 
 
Josep Maria Gibert i Castellet, 1r  tinent d’alcalde 
Salvador Martín Martín, 2n  tinent d’alcalde 
Pedro Roque Serna González, 3r tinent d’alcalde 
Anna Maria Singla Sangrà 
Martí Llorens Morraja 
Lluís Alburquerque Alavedra 
Eva Arambarri Viladerrams 
Laura Sánchez López 
Xavier de la Vega Ibáñez 
Antoni Masana i Ubach 
Ricard Reollo i Bonet 
Mariano Méndez Rudilla 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dóna fe de l'acte. 
 
 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui demana que es faci un minut de silenci per les víctimes de 
l’accident de tren de Galícia. 
 
A continuació, el Sr. Alcalde explica que s’han retirat de l’ordre del dia els punts 6è i 7è, doncs 
l’arquitecte redactor del planejament està malalt i no han pogut mantenir la reunió, i per tant la 
primera setmana de setembre es farà un Ple extraordinari per aprovar aquests dos punts. 
 
Per altra banda explica que a la Junta de Portaveus, el representant d’Esquerra Republicana no va 
assistir, i Unió Independent per Vacarisses i Veïns per Vacarisses volen adherir-se a la moció en 
defensa del dret de les dones a decidir sobre la interrupció voluntària del seu embaràs. 
 
Intervé el Sr. Masana qui manifesta que, pel mateix motiu, Esquerra  vol adherir-se a la moció 
número 13 de l’ordre del dia,  de suport als clubs i entitats esportives catalanes. 
 
 
 

1.1.-  APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA C ELEBRADA EL DIA 30 DE 
MAIG DE 2013. 

 
Sotmesa a votació s’aprova per unanimitat dels presents assistents a l’ esmentada sessió. 
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 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x  x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 

 

 
 
1.2.-  PROPOSTA DE L’ALCALDIA  DE DESIGNACIÓ DE REP RESENTANT DE 

L’AJUNTAMENT DE VACARISSES A L’AGRUPACIÓ DE DEFENSA  FORESTAL 
VACARISSES-RELLINARS. 

 
 
L’Agrupació de Defensa Forestal Vacarisses-Rellinars, fou constituïda segons la Llei 6/88, de 
30 de març, Forestal de Catalunya i l’Ordre de data 6 d ‘octubre de 1986, inscrita al Registre de 
les ADF amb el núm.192, l’àmbit territorial de la qual comprèn els municipis de Vacarisses i el 
de Rellinars. 
 
L’article 15 dels Estatuts de l’ADF Vacarisses-Rellinars,  regula els requisits que s’han 
d’acomplir per a ser soci de l’Agrupació: “les persones físiques i/o jurídiques, titulars de terrenys 
forestals situats dins l’àmbit territorial de l’Agrupació, els Ajuntaments de Vacarisses i Rellinars, 
i les organitzacions professionals agràries i les que tinguin coma finalitat la defensa de la 
natura.”  
 
Conforme l’establert a l’article 15.1.b) dels Estatuts de l’ADF Vacarisses-Rellinars, l’Ajuntament 
de Vacarisses té la condició de soci, i fou nomenat el senyor Martí Llorens Morraja, regidor de 
Medi Ambient, com a representat de la Corporació a dita entitat. 
 
Segons el “llibre de cèdules de propietat” de finques rústiques del municipis de Vacarisses, 
aprovat per la Direcció General del Cadastre, l’Ajuntament de Vacarisses és propietari de 
486.194 m2 de sòl rústec. 
 
Aquest Ajuntament, amb el mateix criteri que el de Rellinars, considera apropiat incrementar la 
seva representativitat dins de l’Agrupació,  a l’empara de l’article 15.1.a) dels Estatuts. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en sessió ordinària el dia 15 de 
juliol de 2013, va dictaminar favorablement. 
 
Vist el què disposen els articles 52.2b) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,  i article 50.4. 
del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, al Ple de 
l’ajuntament proposo l’adopció del següent  
 
 

A CO R D  
 

PRIMER.-  Nomenar el regidor senyor Salvador Martín Martín, com a representant de la 
Corporació a l’Agrupació de Defensa Forestal Vacarisses-Rellinars, per ésser 
l’Ajuntament de Vacarisses titular de 48 Has 61 as 94 ca de sòl rústec dins del 
terme municipal de Vacarisses. 

 
SEGON.-  Comunicar el present acord a l’Agrupació de Defensa Forestal Vacarisses-

Rellinars. 
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 Pren la paraula el Sr. Martín qui explica que simplement es tracta de nomenar un representant 

de l’ajuntament, com a propietari forestal i membre de l’ADF. 
  
 Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
  

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x  x  x x  

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 
 
 

 
1.3.-  PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ PROVISION AL DE LA MODIFICACIÓ 

DE L’ORDENANÇA FISCAL NÚM. 21, REGULADORA DE LA TAX A PER LA 
PRESTACIÓ DEL SERVEI D’ESCOLA BRESSOL. 

 
 
Les modificacions introduïdes al text de l’ ordenança fiscal núm. 21, reguladora de la Taxa per 
la prestació del servei d’escola bressol,  obeeix bàsicament a que la jornada de treball del 
personal d’escoles bressol era de trenta-cinc hores setmanals. Arrel de la disposició Addicional 
71 de la Llei 2/2012, de 29 de juny de Pressupostos Generals de l’Estat per al 2012, s’estableix 
que la jornada de treball del personal del sector Públic, en aquest cas, de les educadores de 
les escoles bressol municipals, no podrà ser inferior a trenta-set hores i mitja setmanals de 
treball efectiu de promig en el còmput anual.  
 
Aquest fet comporta la reorganització del personal al servei d’escoles bressol. Seguint les 
directrius de la regidoria d’ensenyament es destinen les hores al servei de menjador, fet que 
implica la desaparició de la figura de monitora. A partir d’aquest moment, el servei de menjador 
de les escoles bressol es reparteix en dos conceptes, àpat, que cobrarà l’empresa de 
menjador, i cura de l’infant durant el servei de menjador, que es satisfarà mitjançant la present 
ordenança.  
 
En concret les modificacions de què és objecte l’ Ordenança Fiscal núm. 21,  són les següents: 
 
1. A l’article 4, relatiu als Beneficis fiscals, a l’apartat 2  on diu “ Malgrat el disposat a l’apartat 
anterior, a l’article 5 d’aquesta Ordenança s’estableixen bonificacions “ s’afegeix “al servei 
d’assistència de 9.00h a 12.00h i de 15.00h a 17.00 h, “  

 
2. A l’article 5, relatiu a la Quota tributària, a l’apartat 1 s’afegeixen dos nous conceptes de 
quotes a satisfer  
“ 
Servei de menjador permanent, cura de l’infant de 12.00 a 15.00, més 

de tres dies a la setmana (no inclou àpat). 
4,78€/dia 

Servei de menjador esporàdic, cura de l’infant de 12.00 a 15.00 menys 
de quatre dies a la setmana (no inclou àpat) 4,78€/dia 

 
 
3.A l’article 5, relatiu a la Quota tributària, a l’apartat 2, on diu “Bonificacions”  s’afegeix “pel 
servei d’assistència de 9.00h a 12.00h i de 15.00h i 17.00h :” 
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4. A l’article 6, relatiu a Acreditament i període impositiu, al tercer paràgraf , on diu “Els serveis 
complementaris” s’afegeix “i els serveis de menjador permanent i esporàdic” 

5. A la DISPOSICIÓ FINAL,  es substitueix el redactat actual relatiu a quan entrarà en vigor  per “ 
pel curs escolar 2013-2014 “. 
 
 
EL  text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals,  aprovat pel Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març,  estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment per a l’aprovació i 
modificació de les Ordenances fiscals reguladores dels tributs locals. 
 
Quan es modifiquen les Ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de contenir la 
nova redacció dels preceptes afectats. 
 
La publicació del text actualitzat de l’ ordenança fiscal resulta necessària, a fi de donar 
compliment al que estableix l’article 85 de la  Llei 58/2003, de 17 de desembre, General 
Tributària, ja que aquesta ha de complir  la doble funció de servir com a eina normativa 
fonamental de gestió dels tributs locals i alhora comunicació informativa amb els ciutadans. De 
conformitat amb l’article 58.2 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, es completa la publicació per 
mitjans electrònics amb la publicitat a la pàgina Web municipal.  
 
 
Vist l’informe tècnic econòmic a què es refereix l’article 25  del Text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals.  
 
Verificat que de les taxes per prestació de serveis públics que s’inclouen, l’import de la 
recaptació estimada no excedeix, en el seu conjunt, del cost previsible del servei o activitat que 
es prestarà, conforme al que preveu l’article 24.2 del text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
Vist que l'article 22.2.d  de la Llei reguladora de les bases del règim local  atribueix al Ple la 
competència per a la seva aprovació, i per majoria simple. 
 
Vistos els informes favorables de Secretaria i d’Intervenció,  i atès que la Comissió Informativa 
de Règim Interior, en sessió celebrada el dia 15 de juliol de 2013, va dictaminar favorablement, 
es proposa al Ple l’adopció dels següents 

A C O R D 
 
PRIMER.-  Aprovar  provisionalment  la modificació de l’ ordenança fiscal núm. 21, reguladora 

de la Taxa per la prestació del servei d’escola bressol, següent: 
 
 
1. A l’article 4, relatiu als Beneficis fiscals, a l’apartat 2  on diu “ Malgrat el disposat a l’apartat 
anterior, a l’article 5 d’aquesta Ordenança s’estableixen bonificacions “ s’afegeix “al servei 
d’assistència de 9.00h a 12.00h i de 15.00h a 17.00 h, “  

 
2. A l’article 5, relatiu a la Quota tributària, a l’apartat 1 s’afegeixen dos nous conceptes de 
quotes a satisfer  
“ 
Servei de menjador permanent, cura de l’infant de 12.00 a 15.00, més 

de tres dies a la setmana (no inclou àpat). 
4,78€/dia 

Servei de menjador esporàdic, cura de l’infant de 12.00 a 15.00 menys 
de quatre dies a la setmana (no inclou àpat) 4,78€/dia 

 
“ 
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3.A l’article 5, relatiu a la Quota tributària, a l’apartat 2, on diu “Bonificacions”  s’afegeix “pel 
servei d’assistència de 9.00h a 12.00h i de 15.00h i 17.00h :” 

 

4. A l’article 6, relatiu a Acreditament i període impositiu, al tercer paràgraf , on diu “Els serveis 
complementaris” s’afegeix “i els serveis de menjador permanent i esporàdic” 

5. A la DISPOSICIÓ FINAL,  es substitueix el redactat actual relatiu a quan entrarà en vigor  per “ 
pel curs escolar 2013-2014 “. 
 
 
SEGON.-  Exposar al públic en el tauler d’anuncis i a la pàgina Web de l’Ajuntament l’ anterior 

acord provisional, així com el text complert de les  modificacions,  durant el termini 
de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de l’anunci 
d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província. 

 
Durant el període d’exposició pública , els qui tinguin un interès directe o resultin 
afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març , podran 
examinar l’expedient i presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes. 
Transcorregut el període d’exposició pública sense haver-se presentat 
reclamacions, l’ acord adoptat restarà definitivament aprovat. 

 
 
 
TERCER-  L’ acord definitiu , així com el text íntegre de les modificacions, seran objecte de 

publicació en el Butlletí Oficial de la Província,  al tauler d’anuncis i a la pàgina Web 
de l’Ajuntament. 

 
 
 
Pren la paraula el Sr. Gibert qui explica que es tracta de modificar l’Ordenança Fiscal pel que fa 
a la prestació de servei de monitoratge de l’escola bressol, que ve donat per la Llei de 2/2012 
de 29 de juny, i estableix que la jornada de treball del sector públic, en aquest cas les 
educadores de l’escola bressol, no podrà ser inferior a 37’5 hores setmanals de treball efectiu 
de promig en el còmput anual. Segueix dient que fins ara, del tiquet de menjador, es pagava 
per una banda a l’empresa del menjar i per l’altra a la del monitoratge, el que suposava un cost 
de 7,78 € , i a partir de setembre, la part de monitoratge que es portava per part d’una 
empresa, la portaran les mateixes educadores de l’escola bressol municipal, i per tant s’ha 
d’aprovar dins de l’ordenança aquest servei que no hi era.  
Comenta que es tracta del servei de menjador permanent i la cura de l’infant des de les 12 fins 
a les 3, tant pel permanent com per l’esporàdic, el que suposa 4,78 € per dia. A més a més, diu 
que la diferència que hi haurà en aquest sentit serà que el tiquet s’haurà de pagar en dos 
conceptes: el de l’àpat ,de 2,50 €, que s’haurà de pagar a l’empresa que ha guanyat el concurs, 
i els 4,78 € de l’ordenança, que es pagarà directament a l’ajuntament amb la quota mensual i 
amb el servei de matiners, en el cas de les famílies que ho requereixin. Segueix dient que 
l’ajuntament ha parlat amb les parts implicades, pares, Consell Escolar Municipal, amb el 
Consell Escolar de cadascuna de les escoles bressol i a l’acord que van arribar és que el preu 
del tiquet es rebaixaria 50 cèntims, i per tant el cost de tot de cara al curs vinent serà de 7,28 €. 
 
Intervé el Sr. Masana, qui diu que no sap si debatre-ho ara o al final amb l’altra moció, però 
Esquerra hi votarà en contra, doncs creuen que aquestes hores de mes que s’incrementen als 
treballadors, per llei, ja estarien cobertes, i no s’hauria de pagar cap taxa, sinó que estarien 
dins de l’horari d’aquestes persones, i per tant aquesta taxa no està afavorint a les famílies sinó 
que les perjudica. Segueix dient que si el servei queda cobert per una persona que cobra el seu 
sou, no entenen perquè a més a més s’ha de cobrar una taxa. 
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Pren la paraula la Sra. Sánchez, qui vol aclarir que el seu grup va presentar una moció que va 
ser qüestionada a la Junta de Portaveus, quan encara no eren coneixedors d’aquest punt de 
l’ordre del dia, per tant la debatran més tard amb la seva moció i en aquesta hi votaran en 
contra. 
 
El Sr. Boada comenta que no sap com va anar ni vol entrar en dates. 
 
La Sra. Sánchez li respon que si ho diu és perquè és així i té els documents per comprovar-ho. 
 
Intervé el Sr. Gibert qui diu que de totes maneres la podien haver retirat. 
 
La Sra. Sánchez comenta que aquest no és el debat i que ja hi entraran. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat a la votació. 
 
  

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  X        X  X 

EN CONTRA    X  X  X     

ABSTENCIONS             
 
 

 
1.4.- PROPOSTA DEL REGIDOR D’ENSENYAMENT D’APROVACI Ó INICIAL DE LES 

BASES ESPECÍFIQUES REGULADORES DE L’ATORGAMENT DE S UBVENCIONS 
DE L’AJUNTAMENT DE VACARISSES PER A L’ADQUISICIÓ DE  LLIBRES DE TEXT I 
MATERIAL DIDÀCTIC COMPLEMENTARI I INFORMÀTIC PEL CU RS ESCOLAR 2013-
2014 

 
 
El procediment ordinari de concessió de subvencions serà en règim de concurrència 
competitiva, tal i com preveu l’article 22.1 de la  Llei  38/2003, de 17 de novembre, General de 
Subvencions, i l’ article  55 del Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei.  
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, en sessió ordinària celebrada el dia 31 de juliol de 2008 
va aprovar l’Ordenança general de subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses ,  publicant 
l’acord al Butlletí Oficial de la Província núm. 191 de data 9.08.2008, al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya núm. 5195, de data 14.08.2008 ,   al diari Avui de data del 16.09.2008 
i al tauler d’anuncis de la Corporació , havent esdevingut aprovada definitivament, amb caràcter 
automàtic, després d’haver transcorregut el període preceptiu d’informació pública sense que 
s’hagi presentat cal al·legació, reclamació  o suggeriment , essent publicat l’acord d’aprovació 
definitiva així com el text íntegre del dit Reglament al Butlletí Oficial de la Província núm. 129 
de data 29 de maig de 2008. 

 
L’article 26.1 de l’Ordenança general de subvencions, estableix que per a totes les subvencions 
que s’hagin de concedir mitjançant concurrència competitiva s’hauran d’aprovar les 
corresponents Bases específiques, que s’aprovaran conjuntament o prèviament a la 
convocatòria. En el mateix sentit s’expressa l’article 124.1 del Decret 179/1995 , de13 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals . El procediment a 
seguir per a l’aprovació de les bases se subjectarà a l’establert a 124.2 del  Decret 179/1995. 
 
Redactades les Bases reguladores de l’atorgament de les subvencions de l’Ajuntament de 
Vacarisses per a l’adquisició de llibres de text i material didàctic complementari i informàtic, pel 
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curs escolar 2013-2014, el contingut de les quals s’ajusta a l’establert als article 124.1 124.3 del 
Decret 179/1995 i article 26.4 de l’Ordenança general de subvencions. 
 
El Ple de la Corporació és l’òrgan competent per a l’aprovació de les bases , tal i com 
preceptuen els articles   26.2 de l’Ordenança general de subvencions,  i article 124.3 del Decret 
179/1995. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Servei a les Persones reunida en sessió ordinària el dia 15 
de juliol de 2013 va dictaminar favorablement, al Ple de la Corporació proposo l’adopció del 
següent  
 

A C O R D 
 

PRIMER.-  Aprovar inicialment les Bases específiques reguladores de l’atorgament de 
subvencions de l’Ajuntament de Vacarisses, per a l’adquisició de llibres de text i 
material didàctic complementari i informàtic, pel curs escolar 2013-2014. 

 
SEGON.-  Sotmetre-les a informació pública, mitjançant anunci que doni notícia de l’acord 

i el contingut íntegre de les Bases, al Butlletí Oficial de la Província, al tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament i a la pàgina Web de l’Ajuntament, pel termini de vint 
dies hàbils. Transcorregut aquest termini sense que es presenti cap al·legació o 
reclamació, esdevindran aprovades definitivament amb caràcter automàtic. 

 
TERCER.-  Publicar al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya una referència de 

l’anunci del BOP. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Gibert qui explica que es tracta d’aprovar les bases que regulen 
l’atorgament de subvencions de llibres de text i material didàctic. Diu que han canviat 
bàsicament alguns paràgrafs, i que aquestes subvencions aniran destinades a alumnes 
residents a Vacarisses i empadronats al municipi, i a més, tal com es va decidir en Comissió 
Informativa, per tal de portar un control, es demanarà també una declaració jurada als pares 
que sol·licitin aquest ajut. 
 
Segueix dient que els criteris d’atorgament son pràcticament els mateixos que la segona 
convocatòria del darrer curs, en la que es van ampliar les franges de renda. Fins a 9.000 € de 
renta es subvencionarà el 100% i després es va fent un decalatge de renda fins als 18.000 o 
19.000 € , en que es subvencionen amb un 20%. Comenta que ,com han parlat altres vegades, 
amb aquest ventall s’agafa una franja de famílies de classe mitjana, i no s’ajuda només als que 
estan pitjor econòmicament. Diu que també s’aproven amb aquestes bases els imports de cada 
centre, que son diferents, i a més s’hi ha afegit la sol·licitud de bestretes segons la qual “les 
famílies beneficiàries amb una renda per càpita de fins a 9.000 € que no puguin assumir la 
compra dels llibres o material podran sol·licitar una bestreta a la Regidoria d’Ensenyament”. 
Afegeix que la dotació és de 40.000 €, com el curs passat. 
 
Intervé el Sr. Masana, qui diu que de base estan d’acord amb la manera de repartir, però amb 
el que no estan d’acord és amb els diners de la partida, doncs l’any passat van donar 40.000 € i 
amb l’experiència, aquest any ja saben que no es superaran els 25.000 €, per tant no entén 
que es torni a posar una partida de 40.000€.  
Segueix dient que si el que volen es donar un ajut directe a les escoles i institut, que també els 
sembla bé, el que haurien de fer és posar-lo en una altra partida, però no aquí, perquè després 
es troben que s’han d’inventar un projecte per les escoles perquè no saben com dóna’ls-hi, el 
projecte no saben com definir-lo, i tot es complica molt, quan podrien fer una partida directa de 
15.000 €.  
Per tot això diu que s’hi abstenen. 
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Pren la paraula el Sr. Méndez, qui diu que hi votaran a favor, doncs es tracta d’una de les 
propostes que van negociar amb l’equip de govern a l’hora dels pressupostos. Segueix dient 
que la proposta intenta ajudar prioritàriament als que més ho necessiten i en segon lloc al 
sector de classe mitjana assimilable.  
 
Intervé el Sr. Reollo qui diu que més o menys estan d’acord amb el que ha exposat el regidor 
d’Esquerra, però que si no recorda malament es va arribar a dir que es faria un estudi per si era 
necessari baixar el llindar dels 40.000 €,  doncs si realment en sobren 17.000 €, s’hauria de 
concretar més l’assignació. 
Per altra banda diu que ja saben que l’Escola de Música no és un ensenyament obligatori, però 
son conscients de l’esforç que fan moltes famílies en donar una mica més de cultura als seus 
fills i dur-los a “l’extraescolar” de música, i no estaria de més un petit pessic per a comprar 
aquell instrument de segona mà que es deixa als nens en lloguer, aquells instruments que 
s’espatllen... 
Per acabar diu que hi votaran a favor. 
 
Pren la paraula el Sr. de la Vega, qui diu que com altres vegades que han tractat aquest tema 
hi votaran en contra. Segueix dient que estan totalment d’acord en que s’ajudi a les famílies 
que ho necessiten, però que una subvenció que surt de la Regidoria d’Ensenyament és 
vinculant a tots els alumnes de Vacarisses, per tant l’ajut hauria de ser per tots els alumnes de 
Vacarisses. 
 
El Sr. Gibert ,adreçant-se al Sr. Masana, aclareix que han assignat 40.000 €, però com ja sap 
hi ha hagut canvis als centres, a Font de l’Orpina i a l’institut hi ha un increment de preu del 
material, i que a més, aquest darrer curs ha anat així, però pel proper poden tenir moltes més 
sol·licituds i si n’assignen 25.000 € pot ser que els en faltin. Diu que quan aquest any en una 
única convocatòria vegin com queda ja es podrà afinar la partida pel pressupost de l’any que 
ve. 
A més diu que el que sobri, si és que sobra, no té perquè anar a parar als centres, doncs en 
aquest curs passat  hi havia un compromís de la regidoria i d’alcaldia, perquè els centres també 
es van queixar i volien que se’ls ajudés.  
Vol recordar que amb el repartiment de la subvenció que feia l’anterior equip de govern no tota 
anava per les famílies, ja que una part important anava als centres,i per tant el que li reclamen 
ara ells abans ja ho feien. Comenta que quan l’ajut era lineal,  hi havia famílies que realment ho 
necessitaven i rebien molt menys del que reben ara que se’ls ajuda amb el 100%, famílies que 
rebien 50 €, ara n’han rebut 130 €, i la resta s’ha repartit equitativament als centres amb el vist-
i-plau de les AMPES. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui confirma que quan ells governaven hi havia diners que 
revertien als centres però que el criteri era diferent, era universal, i per això es repartia 
linealment a tothom, centres inclosos. En canvi ara fan servir dos sistemes, un que és per 
renda i l’altre que és universal, i aquí està la contradicció, però han d’explicar les coses tal com 
son, doncs creu que destinar 40.000 € a una partida que saben que se’n gastaran uns 25.000 € 
i que els altres els destinaran a fer content algú, és fer trampa. 
 
La Sra. Sánchez demana intervenir per al·lusions, i adreçant-se al Sr. Gibert diu que a data 
d’avui se n’adonen de que encara no ha entès la seva proposta en defensa de la 
universalització dels llibres de text , donat que l’educació és un dret, i ells la consideren una 
inversió i no una despesa. Diu que  consideren  que l’educació és fonamental perquè és el que 
dona llibertat a una persona, que ells volen gent formada que tingui un pensament lliure i això 
és el que defensen sempre. Per tant, estan d’acord amb el que diu el Sr. Masana, doncs en 
definitiva, l’any passat van adquirir un compromís perquè el Consell Escolar Municipal va forçar 
que l’import que sobrés revertís en les escoles i els nens. A més, també és cert que, una part la 
fan amb barems socials i l’altra part es universal, per tant si el que decideixen és donar ajuts a 
les famílies que tenen problemes econòmics per barems socials, això es fa des de Serveis 
Socials, igual que no pressuposten a Obres i Serveis els ajuts que donen a les famílies per 
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reposar gasoil, el rebut de la llum…etc. Diu que el que fan és lícit, però no coherent. A més vol 
recordar-li que el que va fer el seu govern va ser acordat per tots els sectors de la comunitat 
educativa i, darrera d’això, que era una subvenció del 75 % del cost dels llibres i material 
curricular, hi havia un projecte de socialització i reutilització en el que hi van treballar moltes 
persones, i a més cada escola té situacions diferents respecte els llibres, perquè Font de 
l’Orpina no té llibres, el Pau Casals si, i per tant era un projecte que beneficiava a tothom. 
 
Intervé el Sr. Reollo qui adreçant-se al Sr. Gibert i a la Sra. Singla,  diu que s’estant enrocant 
en diferents models per aplicar una mateixa idea, i que tal com han dit, d’ajudar amb 30 o 40 € 
com s’ajudava en l’anterior legislatura, s’ha passat en el cas d’algunes famílies als 130€. 
Demana si hi ha hagut alguna família que s’hagi queixat per no rebre cap ajut, i si aquest ha 
estat el cas, demana saber si s’ha ajudat a aquesta família. 
 
En resposta al Sr. Reollo, el Sr. Gibert diu que si alguna persona ha demanat ajuda i entrava en 
els barems se l’ha ajudat, sinó no. Segueix dient que el pare que pot pagar els llibres perquè 
passa d’una renda per càpita de 19.000 € per unitat familiar, s’ha de pagar els llibres.  
Explica que ha estat un dels temes estrella tant en el Ple com en els Consells Escolars, i que  
respecten molt el seu criteri, a més quan ells estaven a l’oposició hi van votar a favor,              
però ara es dona un cas una mica diferent i molt important, la situació econòmica de les 
famílies ha canviat estrepitosament i per tant el “café per tothom” no pot ser, s’ha de prioritzar 
les ajudes socials, i això no ho diu el regidor d’ensenyament, ni l’equip de govern, sinó el sentit 
comú, doncs les administracions cada vegada es veuen més abocades a les retallades  i a 
haver d’ajudar i prioritzar a les persones que ho necessiten.  
Per acabar diu que en aquests moments, aquest equip de govern mai farà un ajut lineal,  les 
polítiques seran de tarifació social i ,si es fixen en els ajuntaments de l’entorn, la majoria 
d’ajuntaments acaben en tarifació social en tema d’ajuts de llibres, d’escola bressol...  
 
Pren la paraula el Sr. Boada qui diu que s’ha d’afinar, doncs per exemple al Pau Casals es 
paguen entre 120 i 130 €, a Font de l’Orpina P3, P4 i P5 paguen 92€, 1er i 2on 170€, 3er i 4art 
286 €, i això ja comencen a ser diners... Per tant, el mes coherent es ajudar primer a les 
famílies, i amb el que sobri ja es veurà a que es destinarà, ja que es pot fer una modificació 
pressupostaria i ja discutirem aquí a que es destina, però amb això ens assegurem poder 
arribar a tothom que ens ho demani . 
 
El Sr Masana diu que hi està totalment d’acord en que s’ajudi a les famílies, però aquest any no 
n’ han fet de modificacions pressupostaries. 
 
El Sr. Alcalde li respon que, estant en crisis, no saben les sol·licituds que hi haurà, I per tant els 
40.000€ son el màxim, no cal donar-hi més voltes a si hi ha de posar 25.000 € o no, i a més no 
sap com pot tenir-ho tant clar que arribaran als 25.000, doncs ells no en tenen ni  idea. 
Adreçant-se al Sr. Reollo diu que el seu govern està retallant els ajuts a escoles bressol, 
escoles de música, i per tant no és el més a adequat per demanar els violins, quan l’ajuntament 
està sufragant les retallades de la Generalitat. Per aixó millor pagar llibres que es necessiten 
més que un violí que és una extraescolar. 
 
La Sra. Sánchez demana la paraula, doncs vol deixar clar que en temps de crisi i en la situació 
que ens trobem s’ha d’ajudar als més desfavorits, i sembla que cada vegada els qüestionen el 
mateix, i  no estan en contra d’ajudar  a les famílies sinó en el gir que ha fet aquest tipus d’ajut, 
perquè això es fa des de Serveis Socials i no té res a veure els llibres de text amb els ajuts a 
les famílies que tenen necessitat per pagar gasoil, per pagar de tot… 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat: 
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 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x      x  x 

EN CONTRA        x     

ABSTENCIONS      x       
 
 
 
 

1-5.-  PROPOSTA DE L’ALCALDIA  D’APROVACIÓ INICIAL DE LES MODIFICACIONS DE 
CRÈDITS MITJANÇANT CREDITS EXTRAORDINARIS I SUPLEME NTS DE CRÈDIT. 

 

 
Atès que els articles 7 i 8 de les bases d’execució sobre les modificacions de crèdit per crèdits  
extraordinaris i suplements de crèdit disposen:  

 
 

1. Els crèdits extraordinaris i els suplements de crèdits s'han de finançar amb un o varis dels 
recursos que en aquest punt s'enumeren: 
 
- Romanent líquid de Tresoreria 
- Nous o majors ingressos efectivament recaptats sobre els totals previstos en algun concepte 
del pressupost 
- Anul·lacions o baixes de crèdits d'altres partides del pressupost no compromeses, les 
dotacions de les quals es considerin reduïbles sense pertorbació del servei. 
 
2. Les despeses d'inversió aplicables als capítols 6, 7, 8 i 9 també es poden finançar amb 
recursos procedents d'operacions de crèdit. 
 
3. Excepcionalment, les despeses aplicables als capítols I, II, III i IV es podran finançar 
mitjançant operacions de crèdit; amb aquesta finalitat, caldrà complir les condicions següents: 
 
a) Que el Ple de l'Ajuntament -amb el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació- declari la necessitat i la urgència de la despesa i reconegui la 
insuficiència d'altres mitjans de finançament dels que preveu el punt 1. 
 
b) Que l'import total anual no superi el 5% dels recursos corrents quantificats a l'article 3. 
 
c) Que la càrrega financera total no superi el 25% dels recursos esmentats. 
 
d) Que el venciment de l'operació de crèdit sigui anterior a la data de renovació de la 
Corporació. 
 
e) En cas que calgui fer una despesa per a la qual no hi ha crèdit i el finançament de la qual 
hagi de procedir de recursos tributaris afectats, es podrà tramitar expedient de crèdit 
extraordinari finançat mitjançant operació de crèdit amb el qual es pugui anticipar, si cal, 
l'import de la recaptació de tributs. 

 

Article 8è.- Tramitació dels expedients de crèdits extraordinaris i suplements de crèdit. 
 
1. Han de ser incoats dins les unitats administratives que tinguin a càrrec seu la gestió dels 
crèdits objecte de modificació, per ordre de l'alcalde o del president de l'organisme autònom. 
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2. Cal adjuntar a la proposta una memòria justificativa de la necessitat de fer la despesa dins 
de l'exercici i de la inexistència o insuficiència de crèdit en el nivell en què hagi estat establerta 
la vinculació jurídica. 
 
3. Els expedients, aprovats inicialment pel Ple de l'Ajuntament, s'han d'exposar al públic durant 
quinze dies hàbils, per tal que els interessats puguin presentar reclamacions. Si durant el 
període esmentat no s'han presentat reclamacions, la modificació de crèdit quedarà aprovada 
definitivament, i, altrament, haurà de resoldre el Ple en el termini d'un mes a comptar de 
l'acabament de l'exposició al públic. 
 
4. Quan la causa de l'expedient sigui calamitat pública o altres d’interès general excepcional, la 
modificació pressupostària serà executiva des de l'aprovació inicial i, en conseqüència, a partir 
d'aquest moment es podrà aplicar la despesa. 
 
5. L'aprovació de les modificacions en els Pressupostos dels organismes autònoms és 
competència del Ple de l'Ajuntament. 
 
La dotació pressupostaria a les partides de despesa (Inversions capítol 6)  dotaran les partides 
que suportaran les següents despeses : 
 
1.- L’expropiació per valor de 80.000,00.-€ de  la finca propietat del Curat de Sant Pere de 
Vacarisses inscrita en el Registre de la Propietat nº 5 de Terrassa,   finca de Vacarisses, nº 406 
i IDUFIR 081644000759039 
 
2.-  Les obres de millora de les instal·lacions del bar de la Piscina Municipal 10.000,00.-€ 
 
3.-  Les obres de millora de les instal·lacions de l’edifici del Castell de Vacarisses. 6.000,00.-€ 
 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en sessió ordinària el dia 15 de juliol 
de 2013 va dictaminar favorablement, proposo al Ple l’adopció del següent 
 

 
A C O R D 

 
PRIMER.-  Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits mitjançant crèdits 

extraordinaris i suplements de crèdits per un import total de 96.000,00,00 €. 
 

A) MITJANÇANT CREDITS EXTRAORDINARIS I SUPLEMETS DE  CRÈDITS FINANÇATS PER ROMANENT 
LÍQUID DE TRESORERIA. 

   
CREDITS   
INICIALS MODIFICACIONS  

CREDITS 
DEFINITIUS 

151 600 139.173,26 € 80.000,00 € 219.173,26 € 
342 623 0,00 € 10.000,00 € 10.000,00 € 
334 623 800,00 € 6.000,00 € 6.800,00 € 

TOTAL   96.000,00 €   
 

SEGON -  Exposar al públic l'acord d'aprovació inicial per un termini de quinze dies, previ anunci 
al Butlletí Oficial de la Província i al tauló d'anuncis d'aquest Ajuntament. 

 
 
TERCER. -  Que l'expedient aprovat inicialment es considerarà aprovat definitivament si no es 

presenten reclamacions d'acord el que disposen els articles 169.1 i 177.2 del Text 
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Refós de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals aprovat pel R.D.L. 2/2004 de 5 de 
març. 

 
 
El Sr.Boada explica que del romanent de tresoreria s’incorporen al pressupost uns 93.000 €, 
dels quals 80.000 son per la compra d’un terreny per a equipament a la rectoría, 10.000 € per 
la reforma del bar de la piscina i 6.000€ per un problema que hi ha amb l’aire de la Biblioteca. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que hi votaran en contra, perquè aquests 80.000 € son 
uns diners destinats a expropiar l’antic camp de futbol al Bisbat de Vic, per fer-hi en teoria, 
habitatge social,  i demana quina és la diferencia respecte on s’havia de fer l’habitatge social a 
Torreblanca I. Segueix dient que creu que amb el que està passant no s’han de destinar 80.000 
€ a expropiar un terreny per a habitatge social que no s’acabarà fent mai, sinó que s’haurien 
d’invertir en un altre tipus d’habitatge, hi ha molt habitatge buit. 
 
Intervé el Sr. Boada qui explica que es tracta d’un tema de planejament, doncs el camp de 
futbol està qualificat com a equipament i tenen l’obligació d’expropiar-lo, i l’ajuntament té 
qualificat des d’ abans de l’any 90 el camp de futbol com a equipament, i poden demanar la 
seva expropiació, igual que l’han demanat  els Pagès Figueras, per uns 120.000 €. Segueix 
dient que  del que es tracta és de que els equipaments afectats, que l’ajuntament té la obligació 
de comprar, sent ara un bon moment, intentar negociar aquests sòl a un bon preu, i per 
exemple, aquest sòl de la Rectoria per 80.000 € està molt bé per l’ajuntament. 
 
El Sr. Masana respon que si en 25 anys no s’ha expropiat,  perquè s’ha de fer ara, si realment 
és un bon moment, doncs acaba de dir que econòmicament l’ajuntament no està bé i que 
primer s’han d’ajudar a les persones. 
 
El Sr. Boada explica que ja saben que poden venir sorpreses i que el promotor els obligui a 
expropiar com els ha passat, amb la provisió de fons que han hagut de fer per un parc de 
100.000 € . Per tant si està qualificat com a equipament, l’obligació de l’ajuntament és 
expropiar-ho o bé arribar a acords, i a més aquests 80.000 € de que es parla es només una 
negociació, però que ell creu que per aquest sòl 100.000 € està molt bé. 
 
Pren la paraula el Sr. Méndez qui diu que això va relacionat amb els dos punts següents que 
han estat eliminats de l’ordre del dia i que per tant no vol entrar en el tema, però que estan 
totalment d’acord en que es creï habitatge social. 
 
Intervé la Sra. Sánchez, qui en la línea del que ha dit el Sr. Masana, diu que no hi votaran en 
contra, doncs entenen que això formarà part del futur desenvolupament urbanístic, però que si 
el Bisbat no ha demanat l’expropiació no entén perquè s’han d’avançar. Creu que ara no és el 
moment de fer negociacions, i a més el Bisbat te moltes propietats i no te necessitat 
d’ingressos extraordinaris, per tot això diu que s’abstindran. 
 
El Sr. Boada explica que moltes d’aquestes negociacions anaven lligades amb els punts 
següents que no es debatran, i comenta que la vivenda social que en el seu dia es va posar al 
Ps/ de les Oliveres i d’altres zones s’ha desqualificat, s’han tret les vivendes de les 
urbanitzacions i s’han passat al casc urbà, a la zona de la Rectoria, doncs consideren que és 
un bon lloc per a la vivenda social. Per tant s’aprofita  modificar el planejament per canviar la 
qualificació d’equipament a vivenda pública, i per això es fa tot. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat 
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 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x        x x 

EN CONTRA      x       

ABSTENCIONS    x    x     
 

 

 

Intervé el Sr. Secretari qui explica que els punts 6è i 7è, son els que ha comentat el Sr. Alcalde 
que es retiren de l’ordre del dia. 

 

 
1.6.-  PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ INICIAL D E LA MODIFICACIÓ 

PUNTUAL DEL PLA GENERAL D’ORDENACIÓ MUNICIPAL A L’À MBIT DEL NUCLI 
URBÀ, EIXAMPLE, TORREBLANCA I LA COMA. 

 
1.7.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA DE RESOLUCIÓ DEL CONVE NI SUBSCRIT ENTRE EL 

DEPARTAMENT DE MEDI AMBIENT I HABITATGE I L’AJUNTAM ENT DE 
VACARISSES, PER A LA CONSTRUCCIÓ D’UNS 27 HABITATGE S DE LLOGUER 
AMB PROTECCIÓ OFICIAL AL PASSEIG DE LES OLIVERES I D’UNS 15 
HABITATGES DOTACIONALS AMB PROTECCIÓ OFICIAL I UN L OCAL 
D’EQUIPAMENT PÚBLIC AL CARRER BRUC, AL BARRI DE TOR REBLANCA. 

 
 
1.8.-  MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL ERC, EN DEFENSA DEL DRET A LES 

DONES A DECIDIR SOBRE LA INTERRUPCIÓ VOLUNTÀRIA DEL  SEU EMBARÀS. 
 
Les dones, que donen la vida, han de decidir en llibertat. Els qui defensem els drets de les 
dones també defensem que les criatures que neixen siguin desitjades. Perquè volem una 
societat d'homes i dones lliures. 
 
Atès que La llei Orgànica 2/2010 de Salut Sexual i Reproductiva i de la Interrupció Voluntària 
de l'Embaràs, que entrà en vigor l'1 de juny del 2010 permet la Interrupció Voluntària de 
l'Embaràs (IVE) sense causa justificada fins la 14a. setmana de gestació. Un pas endavant en 
el dret de les dones a decidir sobre el propi cos, dret reconegut a l'article 41 de l'Estatut 
d'Autonomia de Catalunya. Aquesta llei es basa en terminis i no en supòsits com l'anterior 
aprovada l'any 1985 (perill per a la vida o la salut de la dona embarassada, presumpció de 
defectes del fetus i violació). 
 
Atès que la Cambra Catalana ha ratificat el dret de les dones a “tenir el control i decidir 
lliurement i de manera responsable sobre la seva sexualitat, inclosa la salut sexual i 
reproductiva, així com la maternitat i la interrupció voluntària de l’embaràs, lliure de pressió, 
discriminació i violència, i dins dels límits establerts en la legalitat vigent”. Aquesta legalitat 
vigent encara queda molt lluny de ser una regulació que respongui a les necessitats reals de 
les dones. Per això, continuem reclamant el dret a decidir de les dones. 
 
Atès que el  Ministre de Justícia del Govern Espanyol, Alberto Ruiz-Gallardón,  va 
anunciar fa mesos que properament presentarà l'esborrany de la reforma de la Llei de Salut 
Sexual i Reproductiva i de la Interrupció Voluntària de l'Embaràs. El missatges que ens arriben 
fan preveure una retallada especialment regressiva ja que eliminarà el model de termini durant 
el qual es pot interrompre l'embaràs i prohibiria l'avortament eugenèsic per malformació del 
fetus. 
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Atès que la tirada endavant de la reforma legal que vol portar a terme el PP només tindria un 
impacte directe sobre la salut de les dones, no sobre el nombre d’avortaments, que no han 
augmentat després de la llei del 2010. 
 
Atès que les dones es veuran obligades a avortar en la clandestinitat i en situacions sanitàries 
no controlades, amb tots els riscos que això comporta, com el perill per a la seva salut i, fins i 
tot, per a les seves pròpies vides; i els viatges a països on permetin l'IVE a terminis, només 
permès per aquelles dones que puguin assumir la despesa econòmica. 
 
Atès que no podem guardar silenci mentre retallen els drets de les dones per satisfer els 
sectors més conservadors de la societat. Hem de rebutjar aquesta contrareforma, que faria 
retrocedir més de 30 anys en drets de les dones, limitant les opcions d'avortar de forma legal 
i segura. 
 
Atès que el dret a ser mare és un dret i no pot passar a ser una obligació, hem d'assegurar 
que aquelles que no vulguin o no puguin, per diversos motius, ser mares en aquell moment de 
la seva vida, tinguin la llibertat de decisió, perquè el cos és seu. 
 
En base a tot allò exposat anteriorment,DEMANEM 
 

A C O R D 
 

 
PRIMER.-  Instar al Ministeri de Justícia a la no modificació de la llei en els termes previstos, 

o en qualsevol altra direcció que pugui significar una regressió en els drets de 
les dones. 

 
SEGON.-   Demanar  la  despenalització  de  l'avortament  voluntari  que  a  dia  d'avui 

continua tipificada dins el Codi Penal. 
 
TERCER.-  Que l’avortament sigui una prestació sanitària normalitzada dins la sanitat pública 

per a totes les dones a fi de garantir el dret de les dones a avortar a tots els 
centres públics. 

 
QUART.-   Que es continuï avançant cap a una normativa que reconegui el dret de les dones 

a decidir sobre el propi cos i la pròpia vida, i disposi els mecanismes que 
permetin exercir aquests drets de manera efectiva i segura. 

 
CINQUÈ.-  Que es garanteixin els drets sexuals i reproductius de les dones implantant la 

formació sexual i afectiva amb perspectiva de gènere i no hetero-normativa a tots 
els nivells de l’ensenyament. 

 
SISÈ.-  Que es garanteixi des del Govern Català la gratuïtat i el pagament directe. 
 
SETÈ.- Sol·licitar la reducció l'IVA dels mètodes anticonceptius al 4% com a mesura de 

prevenció d’embarassos no desitjats i prevenció de malalties de transmissió 
sexual. 

 
VUITÈ.-  Instar a la implantació d'un programa específic d'atenció a les dones que han pres 

la decisió d'interrompre l'embaràs, doncs aquesta decisió pot tenir conseqüències 
per a la pròpia dona. 

 
NOVÈ.-  Fer arribar aquest acord a la Presidència del Parlament de Catalunya, a la 

Presidència del Congrés de Diputats i al Ministre de Justícia. 
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DESÈ.-  Fer públic aquests acords a través dels mitjans que disposa l’Ajuntament (web, 

radio, revista del Terme, butlletí digital setmanal ...) 
 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui en defensa de la moció explica que aquesta pretén que els 
ajuntaments donin suport per a que no s’acabi modificant la llei de l’avortament. Diu que des de 
Esquerra es considera que les dones tenen la capacitat de portar nens i nenes a aquest mon i 
per tant els correspon a elles decidir si volen fer us d’aquesta capacitat. Segueix dient que la 
llei aprovada el juliol de 2010 no obliga a cap dona a avortar, un altra cosa és que quedi cobert 
el dret de la dona a decidir sobre el seu cos. Aquesta llei tracta més aspectes, no només 
l’avortament com a final d’un procés no desitjat. Diu que això és i ha estat l’actual llei 
d’avortament,la incorporació del respecte de les dones a decidir, respecte que el Ministre de 
Justícia Alberto Ruiz Gallardón vol aniquilar, docs la base de la reforma anunciada no s’ha 
concretat mes enllà  del principi en que el justifiquen, el dret a la vida d’un concebut i no nascut, 
i de canvis en els terminis per a supòsits tots ells fonamentats en creences morals, òbviament 
sense fonamentació científica. Explica que tornar a una llei de supòsits ens col·loca a la cua 
d’Europa, al mateix nivell que Polònia, Malta o Irlanda, països molt influenciats per l’església, 
doncs la majoria de països europeus han regulat l’avortament amb llei a terminis. Diu que la 
reforma és una clara involució de drets i un retorn al passat, a més de 30 anys, deixant a milers 
de ciutadanes i professionals de la sanitat en una situació d’inseguretat jurídica, doncs tornar a 
una llei de supòsits pot provocar major qüestionament legal, i eliminar el supòsit de 
malformació del fetus com a causa per interrompre l’embaràs suposa un greu atemptat contra 
la llibertat i la salut de les dones a les que s’obliga en contra de la seva voluntat a mantenir un 
embaràs de forma forçada. Legislar l’avortament sobre supòsits es fonamental en justícia 
social, i les desigualtats socials no garantint l’accés a l’avortament lliure i gratuït situa a moltes 
dones en una clara vulnerabilitat social. 
Per acabar diu que aquesta reforma retornaria els drets de les dones a etapes 
preconstitucionals i seria un menyspreu inacceptable a les lluites feministes protagonistes del 
progrés social i a les conquestes que han revertit en el bé col·lectiu i en la construcció d’una 
societat mes justa. Diu que, en definitiva, des de aquesta moció es vol apel·lar a la 
responsabilitat, si es que en pot arribar a tenir , del Ministre de Justícia, per a legislar a partir 
del consens social i no obeint als dictats dels sectors ultraconservadors i radicals amb 
ideologies fonamentalistes. 
 
Pren la paraula el Sr. Méndez qui diu que dels 12 punts de l’ordre del dia d’avui n’hi ha 5, o 
sigui pràcticament la meitat, que fan referència a coses que no tenen res a veure amb les 
competències de l’ajuntament de Vacarisses, cosa que diu molt, i aquesta proposta pretén 
debatre aquí un tema que s’està debatent al Congrés dels Diputats per a que no es debati. Diu 
que no poden estar d’acord evidentment en com s’està portant aquest tema, no entraran a 
debatre, estan en contra de tot aquest procés i per tant hi votaran en contra. 
 
Intervé el Sr. Reolllo, qui diu que no han entrat en debats del Congrés de Diputats però si en un 
petit debat en el seu propi grup municipal, en el que cadascú té llibertat de vot. Diu que es 
tracta d’un tema molt interessant, el dret a la vida, però que s’ha de mirar també per la salut de 
la dona i determinats aspectes. Comenta que no es va arribar a cap mena de conclusió i per 
tant respectant el que es va decidir entre tots els companys, s’abstenen. 
 
Pren la paraula la Sra. Sánchez qui adreçant-se al Sr. Méndez diu que entén el que ha dit de 
debatre temes no relacionats amb Vacarisses, però que al final en política  tot té relació amb 
els  ciutadans que son els administrats i per tant totes les decisions polítiques, normatives i 
legislatives afecten a la nostra vida diària. Segueix dient que en el tema de l’avortament ells 
mai qüestionaran el que la consciència de cadascú li dicta, per tant mai faran lleis que obliguin 
a fer una cosa que un no vulgui fer, però si defensaran les lleis que permetin prendre decisions 
amb consciència, perquè amb la llei que van fer els socialistes cap dona serà obligada a 
avortar, es tracta d’una decisió completament lliure, però igualment que una persona pot decidir 
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no avortar i tirar endavant un embaràs, també ha d’haver la llibertat de poder decidir avortar i 
no continuar un embaràs, i ells com sempre defensen els drets de les persones. 
 
Intervé la Sra. Singla qui diu que estan totalment d’acord en tot el que s’ha dit i per tant hi té 
poc a afegir, però si que vol dir que a cap dona que es trobi en aquesta situació li ha de ser 
gens fàcil de prendre una decisió, i el que no pot ser es que decideixin per ella. El dret a la 
interrupció de l’embaràs és una de les conquestes més importants en relació al dret de les 
dones i no podem permetre que amb aquesta llei es retrocedeixi a 30 anys en els nostres drets. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui adreçant-se al Sr. Mendez li demana si és que no hi ha 
dones a Vacarisses. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat a la votació 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR      x  x  x  x 

EN CONTRA  x           

ABSTENCIONS    x         

 

 
 
 
1.9.- MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS ERC, C IU, UIPV I VPV, 

D’ADHESIÓ AL PACTE NACIONAL PEL DRET A DECIDIR. 
 
 
El poble de Catalunya, al llarg de la seva història, ha manifestat democràticament la voluntat 
d’autogovernar-se, amb l’objectiu de millorar el progrés, el benestar i la igualtat d’oportunitats de 
tota la ciutadania, i per reforçar la cultura pròpia i la seva  identitat col·lectiva. 
 
Davant l’actual situació de bloqueig polític, financer, social, cultural i lingüístic de Catalunya en 
el si de l’Estat Espanyol, el poble de Catalunya i les seves institucions han expressat la voluntat 
de decidir el futur polític de Catalunya a través de diverses formes: les manifestacions massives 
del 
10 de juliol de 2010 sota el lema «Som una Nació, nosaltres decidim» i la de l’11 de setembre 
de 
2012 sota el lema «Catalunya nou Estat d’Europa», la resolució del Parlament de Catalunya, de 
data 27 de setembre de 2012, la qual constatava la necessitat que el poble de Catalunya 
pogués determinar lliurament i democràticament el seu futur col·lectiu mitjançant una consulta, 
la Declaració de sobirania i el dret a decidir del poble de Catalunya adoptada pel Parlament el 
passat 23 de gener de 2013. 
 
El dia 26 de juny de 2013, es va constituir, al Parlament de Catalunya, el Pacte Nacional pel 
Dret a Decidir, una cimera que vol facilitar la participació de la societat civil en el procés cap a la 
celebració  d’una  consulta  sobre  el  futur polític  de  Catalunya. A aquesta  reunió constituent, 
presidida pel president de la Generalitat, Artur Mas, hi van ser presents una quarantena de 
persones en representació de partits polítics, associacions municipalistes i entitats culturals, 
cíviques, ciutadanes, empresarials i sindicals. 
 
El dret a decidir és un objectiu de país i, com a tal, ha de buscar el compromís i la 
corresponsabilitat de tots els agents per tal que se’l facin seu i impulsin l’expressió democràtica 
de tots els catalans i catalanes el dia que es celebri la consulta. Aquest suport majoritari és el 



 17

que donarà legitimitat al procés i té la seva base en la llibertat d’expressió de qualsevol poble 
recollida en tots els tractats internacionals. 
 
 
El  dret  a  decidir  garanteix  un  procés  democràtic,  transparent  i  de  respecte  a  la  pluralitat 
d’opinions de la societat. El pronunciament del poble de Catalunya ha de ser, única i 
exclusivament, l’expressió majoritària de la voluntat dels seus ciutadans i ciutadanes. Per tot 
això, els grups municipals d'ERC , CIU, UIPV I PPV proposen al Ple Municipal el següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.-  Adherir-se  al  PACTE  NACIONAL  PEL  DRET  A  DECIDIR  a  través  de  la  

Plataforma www.dretadecidir.cat. 
 
SEGON.-  Fer arribar l'acord a entitats, associacions i agents econòmics. 
 
TERCER.- Enviar  aquesta  moció  a  la  Generalitat  de  Catalunya,  al  Parlament  de  

Catalunya  i  a l’Associació de Municipis per la Independència. 
 
 
 
Pren la paraula el Sr.Masana qui explica que , com ja saben, l’altre dia es van reunir per 
primera vegada una sèrie d’entitats, col·lectius, partits ,sindicats i patronals per donar suport al 
dret a decidir, que no vol dir votar que si, sinó que els catalans i catalanes puguem votar 
lliurement el nostre futur. Segueix dient que a Vacarisses hi ha moltes entitats culturals i 
associacions de veïns que ja s’hi han adherit a aquest Pacte Nacional pel Dret a Decidir i que  
pensen que qui es queda fora d’aquest pacte es queda fora de la historia de Catalunya. 
 
Intervé el Sr. Mendez qui diu que es tracta d’un tema reiteratiu, i que evidentment es conegut 
per tothom que sempre han votat que no, i la seva sorpresa va ser quan va veure en els papers 
del Ple que el Partit Popular de Vacarisses també presentava la moció , i evidentment es tracta 
d’un error, doncs el partit popular votarà que no. 
Segueix dient que aquesta proposta s’ha presentat a molts ajuntaments i des de el punt de 
vista del Partit Popular el que es pretén és desviar l’atenció sobre la situació actual de la crisi i 
de com s’està gestionant, com s’intenta resoldre, i s’està veient que la única solució que s’està 
donant al respecte es donar la culpa a Madrid de tot. Comenta que  aquesta setmana es va 
quedar sorprès quan el govern de la Generalitat va ser capaç de posar d’acord al Partit 
Socialista, al Partit Popular i a Iniciativa per Catalunya en relació a un tema sobre com s’està 
gestionant la crisi per part de la Generalitat, evidentment amb les seves diferents visions, però 
ser capaços de posar d’acord a partits tant diferents es dur.  
Per acabar diu que ells consideren que el més urgent i el que mes preocupa a la ciutadania és 
sortir de la crisis, i en aquest sentit vol comentar que aquesta setmana s’han donat algunes 
dades interessants, per exemple que ha millorat el P.I.B. durant el segon trimestre de l’any, la 
prima de risc ha disminuït i per tant   obtenir diners de l’exterior és menys car, el mes de maig 
les exportacions van augmentar un 7,3 %, al mes de juny les pernoctacions i el turisme va 
augmentar en un 5% i la notícia d’avui és que ha disminuït l’atur en 225.000 persones. Torna a 
dir que pels ciutadans de Vacarisses i de la resta d’Espanya la prioritat és sortir de la crisi . 
 
Pren la paraula la Sra. Sánchez qui diu que el Sr. Méndez els ha fet una classe d’economia, i 
pel que fa al tema de l’atur hem de tenir en compte que estem en campanya d’estiu, tot i que la 
reducció de l’atur sempre és una bona notícia. Segueix dient que des de el PSC en general es 
creu en el dret a decidir, doncs el dret a decidir és democràcia, això es inqüestionable, i com bé 
ha dit el Sr. Masana el dret a decidir pot ser per dir que un vol la independència o que no la vol, 
i diu que des de el PSC de Vacarisses hi votaran a favor, doncs també son una mica 
revolucionaris i malgrat que trenquen disciplina del partit, ningú els ha dit que han de votar, 
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però estan pel dret a decidir i creuen que han de ser-hi en aquest pacte nacional, doncs no 
estan disposats a que es manipuli. 
 
Intervé el Sr. Martin qui diu que l’equip de govern està a favor del dret a decidir, creuen que la 
consulta és un sinònim de democràcia, per tant volen que arribi el més aviat possible. 
 
El Sr. Masana vol felicitar al PSC de Vacarisses per la seva adhesió i els demana veure si 
poden fer reflexionar als seus dirigents.  
Adreçant-se al Sr. Méndez diu que quan a l’estat espanyol hi ha el 27% d’atur s’han hagut 
d’agafar 1.000 milions de la reserva que hi ha per pagar les jubilacions, hi ha 16.000 milions 
dels impostos que paga Catalunya que no tornen, per tant tot el que li puguin explicar no el 
convenç . 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat a la votació 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR    x  x  x  x  x 

EN CONTRA  x           

ABSTENCIONS             
 
 
 
 
1.10.-  MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL ERC, PE R REBUTJAR 

L’AMPLIACIÓ DE L’ABOCADOR DE VACARISSES. 
 
 
Atès que l'abocador de Vacarisses és un problema per la gent de Vacarisses des de fa més de 
30 anys. 
 
Atès que tots els partits polítics han tingut o tenen alguna responsabilitat en l'actual abocador de 
Coll Cardús. 
 
Atès què l'abocador de Coll Cardús ha complert amb escreix al llarg dels anys la seva funció pel 
qual es va posar en funcionament. 
 
Atès que l'abocador de Coll Cardús afecta negativament la vida de la població de Vacarisses. 
 
Atès que l'Abocador de Vacarisses representa un perill pels i les treballadores del mateix 
equipament. 
 

A C O R D 
 
PRIMER.-  Rebutjar de forma clara i contundent l'ampliació demanada per l'empresa 

explotadora de l'abocador de Coll Cardús. 
 
SEGON.- Posar de manifest que aquesta ampliació provocarà l'empitjorament de la qualitat 

de vida, dels i les vacarissenques. 
 
TERCER.-  Posar de manifest que la futura ampliació pot representar un perill d'estabilitat pel 

propi abocador amb les conseqüents repercussions a nivell humà i mediambiental. 
 
QUART.-  Fer arribar aquests acords a la Federació de Veïns de Vacarisses a les 
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Associacions de Veïns de Vacarisses, al Parlament de Catalunya i al Govern de Catalunya així 
com al Grup Hera. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que vol acabar ràpid i com ja va dir una dia en el tema de 
l’abocador tots els que estan aquí hi han tingut part de culpa, des de el primer a l’últim, menys 
el Partit Popular perquè no hi era, però creuen que ara ja és hora de que l’abocador comenci a 
passar a la història, doncs ara torna amb l’ampliació, que si els assentaments... diu que el que 
demanen és un posicionament ferm per part de l’ajuntament i de l’equip de govern en contra 
d’aquesta ampliació que ha demanat el Grup Hera. 
 
Intervé el Sr. Méndez qui diu que hi votaran a favor, però essent sincers només es tracta d’una 
declaració d’intencions perquè a la pràctica no tindrà resolució. Adreçant-se al Sr. Masana li 
agraeix que hagi aclarit això de que tots els partits polítics hi ha tingut alguna responsabilitat 
excepte el Partit Popular de Vacarisses, doncs ells ni han governat a la Generalitat ni a 
Vacarisses. Diu que com ja va dir en un altre Ple qui té la potestat de tancar l’abocador és la 
Generalitat, per tant els que han governat a la Generalitat son els que han tingut la potestat de 
tancar-lo. 
 
Pren la paraula el Sr. Reollo, qui diu que tenen confiança en aquest acord que s’ha assolit entre 
Esquerra i Convergència i Unió al Parlament de Catalunya amb la data efectiva de tancament 
el 2015, però diu que el que no poden tolerar per moltes raons és que l’abocador s’ampliï, 
doncs es tracta d’una barbaritat a evitar com sigui.  
Segueix dient que el mes important de tot és que l’ajuntament, els regidors, el poble...siguin 
imaginatius i comencin a treballar per a que la gent dels nostres entorns ens comenci a deixar 
de identificar com a la població de l’abocador, creant possibilitats, opcions, perquè la gent digui 
que Vacarisses és un municipi ordenat que creu en sí mateix i comencin a oblidar el tema de 
l’abocador, per tant hi votaran a favor. 
 
La Sra. Sánchez diu que evidentment hi votaran a favor i essent tots una mica sensats no pot 
ser una declaració d’intencions, tots sabem que l’ajuntament no té cap competència doncs es 
tracta d’una instal·lació pública gestionada per una empresa privada, que havia estat d’abast 
nacional i ara amb la inauguració del CTR és només d’abast comarcal,  tots saben que s’ha de 
tancar tard o d’hora, però hi ha un problema important al país i no troben la solució, i en un 
context de crisi l’abocament de residus també té un cost, per tant de moment haurem de 
continuar patint aquestes pudors, tot i estar-hi en contra, doncs continua entrant residu orgànic, 
malgrat que la Comissió de Seguiment de l’Abocador no s’ha reunit, saben que en aquests dos 
darrers anys hi ha hagut canvi de govern a la Generalitat, a Vacarisses, i son dos anys de 
pudors. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui diu que el canvi important ha estat el CTR, s’ha posat una tecnologia 
que no hi és enlloc del mon, i no l’ha posat aquest equip de govern. S’estan fent proves, doncs 
mai s’havien tingut aquestes olors amb l’abocador ni quan hi entraven 750.000 tones, i es tenen 
problemes des de fa dos anys. Segueix dient que el CTR es va inaugurar el 2010, amb una 
tecnologia diferent, però no funciona i s’han d’aplicar mesures. 
 
Pren la paraula el Sr. Llorens qui diu que es sentirà molt feliç el dia que pugui arribar a casa i 
explicar als seus fills, veïns i amics  que l’ajuntament de Vacarisses, ha fet una declaració no 
d’intencions sinó formal i han tancat l’abocador, però de moment avui malauradament no podrà 
ser, i vol explicar el perquè.  
Diu que com tothom sap, per què es desplegui una activitat de caràcter industrial es necessiten 
alguns requisits com convenis, planejaments urbanístics, la potestat dels quals està en mans 
de l’ajuntament, i d’altres de l’Administració que vetlla pel bon compliment, en aquest cas la 
Generalitat, i cal que les dues coses s’acompleixin, no n’hi ha prou en que des de l’ajuntament 
diguéssin “encantats de la vida”. 
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Comenta que el perquè d’aquesta moció, és senzillament que, en virtut de les seves 
competències l’empresa que gestiona l’abocador ha sol·licitat, a principis de maig, a la 
Generalitat, un canvi no substancial que comporta un increment de tones que en volum 
equivaldrien a 650.000 m3, d’acord amb un projecte que presenta i té dret a presentar. Com 
que compleix els requisits de planejament urbanístics, Geomodels, diu que l’ajuntament no hi té 
res a dir en aquesta qüestió.  
Explica que el 7 de maig l’organisme competent de la Generalitat autoritza aquest canvi no 
substancial de l’autorització ambiental. Però abans d’un mes, el 7 de juny, la mateixa 
Generalitat diu que no, mitjançant un  comunitat que diu que “el dipòsit controlat de Coll Cardús 
haurà de disposar d’una declaració d’impacte ambiental favorable per a l’ampliació“. 
L’ajuntament, en relació a la notícia, diu que la ponència ambiental deixa sense efecte la 
proposta de resolució provisional acordada en 7 maig de 2013  i recondueix la tramitació a la 
elaboració d’una nova proposta de resolució que pugui considerar-se com a modificació 
substancial. La Generalitat respon que si és així la vol sotmetre a valoració de l’impacte 
ambiental a càrrec de la pròpia empresa. Segueix dient que ell, al periodista, només li va dir 
que  per part de l’ajuntament celebrem totes aquelles mesures i millores en benefici del 
funcionament de la instal·lació i minimitzin les molèsties dels veïns.  
Segueix dient que la oportunitat de dir prou a l’abocador hi va ser, i es va deixar passar. Llegeix 
un fragment del punt 4 de la sessió ordinària de Ple de 29 de novembre de 2007, on diu  
 
“Proposta del regidor d’urbanisme d’aprovació provisional de la modificació puntual del Pla 
general d’ordenació de Vacarisses, àmbit del dipòsit controlat de residus de Vacarisses i àmbit 
llindant, i també del Pla Especial de tancament, restauració paisatgística i parc tecnològic de 
recursos renovables a l’espai del dipòsit controlat de residus de Vacarisses i àmbit llindant” 
 “ACORD QUART.- Trametre els expedients complerts, en format paper i suport informàtic, tot 
instant  a la Comissió Territorial  d’Urbanisme de Barcelona i al Conseller de Política Territorial i 
Obres Públiques l’aprovació definitiva de la Modificació Puntual del Pla General d’Ordenació 
Municipal de Vacarisses - Àmbit del Dipòsit Controlat de Residus Urbans de Vacarisses i Espai 
Llindant , i del Pla Especial de Tancament, Restauració Paisatgística i Parc Tecnològic de 
Recursos Renovables a l'Espai del Dipòsit Controlat de Residus de Vacarisses i Àmbit Llindant”  

Explica que la Comissió Territorial va  rebre l’aprovació inicial, la van analitzar, la van estudiar i 
la van sancionar. I llegeix a continuació la intervenció que va fer la Sra. Ricart: “ diu que 
l’aprovació inicial d’aquest planejament es va fer a l’últim ple de la legislatura anterior i informa 
de que l’equip de govern ha negociat algun punt que creuen no havia quedat prou clar pel que 
fa al tancament de l’abocador. Diu que amb la votació d’avui finalitza el tràmit de l’ajuntament 
sobre aquest pla i ara queda en mans de la Generalitat que es qui ha de fer l’aprovació 
definitiva”. 

A continuació llegeix un escrit d’Esquerra Republicana “ Abocador punt i final. La història de 
l’abocador al nostre municipi es àmpliament coneguda per tothom , però ens agradaria recordar 
una qüestió fonamental. A finals de la legislatura passada amb el govern d’Unió Independent 
per Vacarisses es signa un nou conveni en el qual es canvien les condicions de tancament, es 
canvien les cotes, per un determinat nombre de tones” .  

El Sr. Llorens interromp la lectura per dir que d’aquesta manera s’allargava la vida de 
l’abocador amb un comptador que començava a caure tona a tona.  

Segueix llegint l’escrit publicat al terme al setembre de 2008 “ cada vegada queden menys 
tones per entrar i per tant el tancament de l’aborcador s’acosta, des de Esquerra garantim que 
quan s’arribi a la última tona d’aquest abocador, comptador 0, tal i com entenem ara es 
tancarà, aquest donarà pas al Centre de Tractament de Residus conegut popularment com 
Ecopark, un equipament que representa un canvi total en la manera de tractar els residus a 
casa nostra. Avui podem dir que durant el mes de juliol es possible que la primera pedra de 
l’Ecopark i amb Esquerra Republicana al davant de la regidoria de Medi Ambient, l’abocador 
passarà a ser només un mal record.” 

A continuació llegeix un fragment de la intervenció del Sr. Martín a la sessió ordinària del Ple 
d’abril de 2009 , que referint-se a l’abocador pregunta “ Quan falta per arribar a les tones que 
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marca el conveni? Ja ha arribat el moment? Qué farà l’ajuntament per donar compliment al 
conveni?. La Sra. Ricart critica el fet de que faci aquesta pregunta quan ell personalment va 
assistir a la última Comissió de Seguiment de l’Abocador i no va dir res, aquest mes s’arriba a 
les tones que marca el conveni i ella al igual que molta gent pensava que això estava tant ben 
lligat en el conveni i en l’autorització ambiental i ara resulta que el tancament depèn de l’estudi 
de Geomodels”. 

El Sr. Llorens segueix dient que el comptador havia quedat substituït per l’acord signat amb la 
Generalitat pel canvi no substancial. Per acabar llegeix un fragment de la proposta que el Grup 
Parlamentari d’Esquerra presenta en admissió de tràmit a la taula del parlament en data 4 de 
juny de 2013. “ A mitjans del 2005 l’Agència de Residus de Catalunya va resoldre el tancament 
de l’abocador de Coll Cardús, al cap de 3 anys  dels compromisos assumits en aquell moment 
per l’Agència de Residus era que en el moment que entrés en funcionament l’Ecopark es 
produiria el tancament i restauració de l’abocador. S’inaugura el CTR al setembre de 2010 i 
entra en funcionament al mes següent, data en que s’havia d’havia d’haver clausurat l’abocador 
i procedir a la seva restauració, però no ha estat així. El Parlament de Catalunya insta a la 
Generalitat al tancament immediat de l’abocador de Coll Cardús de Vacarisses, en el cas que 
no pogués fer-se de manera immediata el govern presentarà un calendari de tancament de la 
instal·lació en data màxima a inicis de 2015 i un calendari de restauració de l’espai de 
l’abocador”. 

El Sr. Llorens explica que avui no es pot tancar l’abocador, doncs ha de tenir una morfologia 
determinada, els lixiviats han d’anar on toqui, els gasos s’han d’evacuar on s’hagin d’evacuar, 
perquè quan hi hagi pluges torrencials no se’n vagi cap a Terrassa, igual com va passar a 
Galícia que se’n va anar cap al mar, s’ha de fer les coses ben fetes. Per tant li sorprèn que es 
prenguin aquesta moció tant a la lleugera, i si no es vol afegir cap tona la solució es començar 
a rascar la porqueria per col·locar-la d’una altra forma, per tant cal un temps per tancar-lo i com 
ja va dir ell en l’anterior ple sense conèixer la resolució del Parlament, aixó no pot ser abans del 
2015. 

 

Pren la paraula el Sr. Masana qui agraeix al Sr. Llorens la seva explicació, doncs ell ja ha 
començat dient que tothom té responsabilitats. Va arribar un moment en que la Generalitat 
imposa això que ha dit i per això torna a dir que tothom té responsabilitats i ells assumeixen les 
seves, però demana on d’aquesta moció diu que tanquem l’abocador, ell està dient que s’ho 
agafin com una declaració d’intencions, no cal seguir jugant amb això, no cal tantes 
explicacions... 

 

Pren la paraula el Sr. Boada qui diu que estarien d’acord en el calendari que han presentat en 
la moció al Parlament, però el que no poden dir quan estan donant unes autoritzacions 
permeses pel model de Geomodel que aquestes no serveixen. Una cosa és el cor i l’altra el 
cap, tenen el dret d’ampliar, no es pot dir en un Ple que no el tenen.  

Segueix dient que en el que no entren és en la seguretat, però els estudis diuen que es més 
segur omplir que no omplir, les competències de l’ajuntament son urbanístiques. Explica que el 
conveni que es va signar amb Tratesa i Junta de Residus per 1.600.000 tones estava per sota 
de les autoritzacions i dels estudis de Geomodels, eren conscients de que la capacitat de 
l’abocador era superior. Diu que no vol entrar a dir si es va controlar o no, si les 1.600.000 
tones es van complir, però en aquest acord del 2009 el planejament es va acceptar, per tant 
s’accepta un planejament amb uns estudis d’una universitat que sembla ser que son 
meravellosos, per tant s’ha de fer cas als estudis, propostes de la universitat, i estudis de 
Geomodels. L’ajuntament no està donant noves llicències del Pla Especial, sinó que si Tratesa 
demana si la seva llicència ambiental hi entra en els estudis de Geomodels, l’ajuntament no pot 
dir per una banda que sí i per l’altra que no, i denegar uns drets que tenen. 

Intervé el Sr. Masana qui diu que la resolució del Parlament va en la mateixa línia, la moció diu 
que l’ajuntament rebutja de forma clara i contundent l’ampliació, i després ja veurem què i com 
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s’ha de fer, però manifestar que hi estem en contra, i si s’està a favor d’això i posar de manifest 
que aquesta ampliació provocarà encara més l’empitjorament de la qualitat de vida de molts 
ciutadans de Vacarisses, doncs que hi votin en contra. 

 

Pren la paraula el Sr. Llorens qui diu que tal com està redactada la moció Tratesa estaria en el 
seu dret de presentar un pleit a l’ajuntament per incompliment dels convenis, i l’Alcalde seria 
condemnat. 

 

El Sr. Masana diu que no estan parlant d’això, que això no vincula res. 

 

El Sr. Boada respon que ell creu que si que vincula, que la proposta del Parlament li sembla 
perfecte, però es diferent de la moció presentada aquí, doncs es tracta d’una activitat reglada i 
si el planejament ho permet......, l’ajuntament ja no entra en temes com la seguretat. 

 

La Sra. Sánchez demana intervenir, i adreçant-se al Sr. Masana li diu que si l’objectiu es que 
tota la nostra Corporació fem un manifest conjunt de rebuig a tenir aquesta instal·lació, que tot i 
que ningú la vol, es tancarà quan toqui, però mentrestant busquem una via d’acord,. Segueix 
dient que entén la postura de l’equip de govern, però també creu que això no vincula, sinó que 
es una manifestació de voluntat, que la llei no li permet denegar la llicència, però si legalment li 
digues que no, sí que el portarien a un pleit, però si la resposta de l’ajuntament és que se li 
concedeix perquè la llei l’obliga, però moralment no hi està d’acord, no. 

 Per tant, diu que parlen de voluntats, de declaracions d’intencions, i si per una vegada tots hi 
estan d’acord en que no volen l’abocador, tot i ser conscients de que no es tancarà avui ni 
demà, es tracta d’acordar o consensuar alguna cosa, fer un manifest igual que es va fer el de la 
C-58, en el que tots estiguin d’acord en dir el mateix. 

 

El Sr. Masana torna a dir que no vincula res jurídicament que l’ajuntament digui que està en 
contra de l’ampliació. 

 

El Sr. Boada diu que no poden dir que estan en contra de la llicència que se’ls va concedir si hi 
hi tenen dret. Segueix dient que els sembla bé la proposta del PSC. 

Pren la paraula el Sr. Méndez qui diu que el debat està en el rebuig de forma clara i contundent 
i el demés permet diverses interpretacions. Per tant creu que igual que es va fer amb el tema 
de la C-58, s’hauria de fer una declaració que recollís les diverses opinions que tenen. 

 

Es sotmet a votació i no s’aprova amb el següent resultat a la votació: 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x  x     

EN CONTRA          x  x 

ABSTENCIONS             
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1.11.-  MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE  CIU  PER COL.LOCAR  UNA 
ESTELADA PERMANENT A VACARISSES EN COMMEMORACIÓ DEL S ACTES DE 
LA DIADA DE L’11 DE SETEMBRE D’ENGUANY. 

 

Vacarisses  ha mostrat el seu compromís amb la independència de la nació catalana en 
diverses ocasions, com en la consulta sobre la independència que es celebrà el 25 d’abril de 
2012 i on la participació va ser prop d’un 15%, en successius plens municipals que han portat a 
l’aprovació de la moció per adherir-se a l’Associació de Municipis per la Independència (AMI), o 
més recentment, la presentació, en aquest mateix Ple de la moció en suport i assumpció de la 
Declaració de Sobirania que va aprovar el Parlament de Catalunya.  

Des de  Convergència pensem que cal donar suport a les iniciatives socials que promoguin 
actes pedagògics i reivindicatius, i més en un context com el que tenim actualment en el qual 
l’estat espanyol actua de forma deslleial amb la resta d’administracions públiques, incomplint 
els compromisos econòmics que té contrets amb el nostre país, intentant portar-nos cap a 
l’asfixia econòmica, perllongant una situació d’espoli fiscal insostenible i retallant drets socials i 
de ciutadania que han costat molts anys d’aconseguir. 

Els motius pels quals es va crear aquesta bandera avui segueixen sent més vigents que mai. 
Creiem fermament que cal continuar treballant en favor de les llibertats catalanes a través 
d’iniciatives que fomentin la consecució d’aquest objectiu. Recordem que fa pocs anys 
commemoràvem els 300 anys de l’ inici de la pèrdua de les llibertats del poble català amb la 
derrota d’Almansa el 1707 i amb l’antecedent del 1659 amb la pèrdua de la Catalunya Nord.  

El símbol que mostra la voluntat del poble català de ser lliure és l’estelada, una bandera de 
llibertat, de democràcia, de tolerància i respecte, que representa els anhels d’assolir la 
independència del poble català i que per aquesta senzilla raó son molts els municipis de 
Catalunya que ja la tenen hissada. 

Es per aquest motiu, que creiem que a Vacarisses també  mereix ser hissada en un lloc 
preferent, força visible i permanent de la nostra població en commemoració de la propera Diada 
de l’11 de setembre. 

En aquest sentit, el Ple de l’Ajuntament de Vacarisses pren el següent 

 

A C O R D 

 

PRIMER.-   Portar a terme els requeriments administratius i tècnics necessaris per tal 
d’instal·lar una asta (de mínim 10 metres de longitud) i hissar-hi una bandera 
estelada al centre de la rotonda d'entrada al poble situada a la plaça de Can 
Torrella (que connecta l’Avinguda Trias Fargas i l’entrada al Polígon Industrial),  

 

SEGON.-   Assumir el compromís de mantenir-la de forma permanent, substituir-la si sofreix 
algun desperfecte o posar-ne una altra si desapareix. 

 

TERCER.-   Enviar aquesta moció a totes les entitats de Vacarisses.  

 

Pren la paraula el Sr. Reollo qui no vol que se’ls malinterpreti amb la moció, presentada per 
tercera vegada, doncs diu que aquesta vegada ho demanen com un acte més que s’hisi a la 
plaça de Can Torrella com a molts municipis ho estant fent de cara a l’11 de setembre. Per altra 
banda, diu que s’han posat en contacte amb membres de l’ANC de Vacarisses, que en el cas 
de que la moció fos aprovada seria un motiu per fer la cadena humana des de l’ajuntament fins 
a la plaça de Can Torrella, en significació del que segurament esdevindrà el 2014. 
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Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que hi votaran a favor i que a més es tracta d’una data 
molt important ,doncs fa 75 anys que va morir en Vicens Albert Ballester, precisament el 
creador de l’estelada. Explica que l’estelada és una bandera de lluita que s’ha d’abandonar 
quan Catalunya sigui independent, i després passarà a ser la senyera i és una bandera copiada 
de la bandera de Cuba, que fins el 1898 va pertànyer a l’estat espanyol i ara és un país lliure 
Per tant els hi sembla molt bé la moció, i si a més de l’ estelada es fes una placa en referència 
a en Vicenç Albert, encara estarien molt més agraïts. 
 
 
Intervé el Sr. Méndez qui adreçant-se al Sr. Reollo diu que el que pretén son dues coses, per 
una banda posar un pal de com a mínim 10 metres d’alçada amb una senyera independentista, 
i per altra banda que l’ajuntament se’n faci càrrec del manteniment. Segueix dient que per 
començar, es tracta d’una senyera il·legal que només el representa a ell i als que pensen com 
ell, i li demana si ha comentat aquest tema amb al president del seu partit i li ha preguntat si pot 
posar una senyera independentista a la Generalitat o al parlament de Catalunya. Comenta que  
si ho ha demanat segurament li han dit que no, precisament perquè és il·legal. 
Per una altra banda diu que aquest tema l’hauria de pagar el conjunt de la ciutadania de 
Vacarisses, i tal com està la situació ells no volen entrar més en aquest tema, i que 
evidentment el partit Popular de Vacarisses s’hi oposarà,  faran complir la llei i es dedicaran al 
que creuen que realment interessa als ciutadans de Vacarisses. Per acabar, adreçant-se al Sr. 
Boada, torna a dir-li que el si que és legal és que posi la bandera espanyola a la façana de 
l’ajuntament. 
 
 
Pren la paraula el Sra. Sánchez qui diu que des de el PSC entenen que la Diada Nacional de 
Catalunya és la diada de tots els catalans, tots els que se’n senten de catalans i s’estimen 
aquesta terra perquè hi tenen arrels, de tots, dels independentistes i dels que no ho son. Per 
tant creuen que per la Diada es poden fer molts actes i manifestacions en un sentit o en un 
altre ,però no decidir que tota la població de Vacarisses és independentista o estaria a favor 
d’una estelada.  
Segueix dient que des del PSC no estan en contra de res ni de ningú, però defensen un altra 
model, i per tan creu que pot ser una situació una mica incomoda fins i tot de cara als 
ciutadans. Diu que no estan en contra de que hi hagi estelades, si se la volen posar a casa 
seva o on vulgui,  però sense haver fet la consulta encara no sabem que decideix Vacarisses, i 
per tant creu que fer això és una mica agosarat i per aquest motiu s’hi abstenen. 
 
 
El Sr. Martín comenta que en la mateixa línia que la Sra. Sánchez, ells son govern i 
representen a Vacarisses, i cadascú a casa seva pot posar l’estelada a nivell particular, però 
per a ells la bandera institucional és la senyera, a la qual li rendiran homenatge el dia 11 de 
setembre, com ja saben, i és per això que creuen que com a institució han de complir la llei i 
fer, com per exemple Convergència i Unió ,que no posen l’estelada a la Plaça de Sant Jaume 
ni a la plaça del Parlament, sinó que posen la senyera que, avui per avui ,és la de tots. 
 
 
Intervé el Sr. Reollo adreçant-se al Sr. Méndez i li diu que potser sigui una bandera il·legal 
,però per a ells és una bandera que significa la llibertat, i amb total llibertat des de 
Convergència i Unió acceptaran la decisió que es prengui. Segueix dient que pel que fa al 
manteniment no creu que sigui ostentós, i per altra banda diu que molts ajuntaments 
convergents, sense cap mena de por, tenen aquesta estelada hisada en algun lloc concret, 
doncs una cosa és el que fa la Generalitat i una altra el que cada ajuntament decideix en Ple 
amb total llibertat, ja que tenir una estelada significa dir que aquest poble creu en Catalunya,  
recolza l’ideal català,  és un poble lliure, i per tant posa l’estelada a l’ajuntament. 
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Intervé el Sr. Masana i diu que això de que una bandera és il·legal...doncs il·legalitat de 
banderes i idees, ja sabem qui ho fa. Segueix dient que ells pensen que és una bandera de 
lluita que reclama l’estat propi i per a ells evidentment no és cap bandera il·legal.  
Adreçant-se a l’equip de govern els hi diu que des dels ajuntaments s’ha d’empènyer pel dret a 
decidir però també s’ha d’empènyer, si hi creuen, en la qüestió de la independència, doncs se 
suposa que tenen una ideologia i que estan a favor d’una cosa o de l’altra, i per tant com a 
mínim haurien de donar llibertat de vot, doncs es una cosa molt personal que està mes enllà 
del pacte que puguin tenir, i més essent un partit independent. Els hi  torna a dir, com altres 
vegades, que des de els ajuntaments, entitats i associacions s’ha d’empènyer per a que aquest 
país d’una vegada per totes pugui arribar a ser lliure. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Méndez qui adreçant-se al Sr. Reollo li diu si veu la contradicció de 
demanar que s’instal·li l’estelada als municipis i no demanar-ho que s’instal·li a la Generalitat, 
doncs primer es suposa que s’ha de fer a casa.  
Adreçant-se al Sr. Masana diu que el tema d’il·legalitat idees ningú ho fa, almenys en aquest 
país, i pel que fa a les banderes no vol entrar a posar exemples perquè no vol que es comparin, 
però diu que sí que s’il.legalitzen banderes, almenys a tots els països d’Europa n’hi ha una que 
està il.legalitzada, i fa referència a alguns anys enrere. D’altra banda diu que les idees no 
s’il.legalitzen, sinó que simplement estàs amb la llei o ho estàs en contra, però les idees es 
respecten. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Martin qui diu que ells evidentment han votat a favor del dret a decidir 
perquè pensen que és aquí on els ciutadans han de dir la seva, però pel que fa a questa moció 
no poden prendre una decisió que el poble de Vacarisses no ha decidit, doncs si Vacarisses 
hagués votat majoritàriament Esquerra  Republicana i Esquerra estigués governant, 
segurament que sí que ho farien, perquè tindrien el recolzament de la població, però ells en el 
seu programa electoral no van posar que promourien la independència, i per tant ells 
representen a un ampli ventall de gent i no estan per posar estelades. 
 
 
Intervé el Sr. Masana qui bromeja amb el tema del programa, doncs diu que no l’estant seguint 
en res i per tant no els vindria d’aquí. Diu que només els hi vol dir una cosa, que és que 
evidentment ells en el seu programa electoral tampoc portaven proclamar la independència de 
Catalunya des de l’ajuntament de Vacarisses, però és qüestió de consciencia, d’entendre el 
moment, i en el context històric on estem i la feina que poden fer com a servidors públics, i el 
que no pot entendre és que pensin una cosa i votin una altra, i menys essent un partit 
d’independents que poden votar el que vulguin perquè ningú vindrà a renyar-los. 
 
 
Es sotmet a votació i no s’aprova amb el següent resultat a la votació 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR    x  x       

EN CONTRA  x        x  x 

ABSTENCIONS        x     
 

 

 
1.12.-  MOCIO PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PSC, SO BRE LA NOVA 

REGULACIÓ DE LA TAXA DEL SERVEI DE MENJADOR DE LES ESCOLES 
BRESSOL MUNICIPALS. 
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La Sra. Sánchez llegeix la moció amb el seguent text literal: 
  
Atesa la situació de tantes famílies en aquest context de profunda crisi que està afectant de 
forma directa a la gran majoria de llars del nostre municipi. 
 
Atès que el plec de clàusules administratives i tècniques del procediment obert per a 
l’adjudicació de la gestió del servei de menjadors escolars dels centres docents públics de 
Vacarisses diu: 
 
“S’exclou expressament les tasques de monitoratge de temps lliure i de consecució d¡hàbits 
alimentaris, ja que a partir del curs 2013-2014, aquest servei serà assumit per les pròpies 
Escoles Bressol. 
L’exclusió d’aquest últim servei es deriva de l’establer a la Disposició Addicional 71 de la Llei 
2/2012 del 29 de junt de Pressupostos Generals de l’Estat per al 2012, que estableix que la 
jornada de treball del personal del Sector Públic, en aquest cas, les educadores de les Escoles 
Bressol, no podrà ser inferior a trenta-set hores i mitja setmanals de treball efectiu de promig en 
el còmput anual.” 
 
Atès que les despeses de monitoratge sempre han estat les causants de l’elevat cost del servei 
de menjador, provocant que molestes famílies no poguessin fer-ne us, tal i com ha quedat 
palès els dos darrers cursos, en que ha baixat considerablement el nombre d’usuaris. 
 
Atès, que el fet de donar cobertura al servei amb personal del propi Ajuntament no suposa cap 
despesa addicional a les arques municipals i que les famílies ja han hagut de fer front a 
l’important increment de la taxa per la utilització del servei d’escola bressol el darrer curs 2012-
2013. 
 
Atès que en el darrer Consell Escolar Municipal del passat dia 2 de juliol, el regidor 
d’Ensenyament va manifestar la clara voluntat de cobrar igualment a les famílies l’import 
corresponent al monitoratge. 
 
Atès que aquest cost ja es cobreix en el capítol 1 i dins dels salaris del personal docent de les 
escoles, i que l’Ajuntament obtindria ingressos addicionals per aquest concepte a costa 
d’agreujar la situació econòmica de les famílies. 
 
Per tots aquests motius proposem l’adopció del següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.- No cobrar als usuaris de menjador de les escoles bressol municipals l’import fixat 
com a despesa de monitoratge i per tant no procedir a la modificació de la ordenança fiscal 
reguladora del servei. 
 
SEGON.- Comunicar aquest acord a les ASMPA dels dos centres municipals. 
 
 
Un cop llegida la moció, la Sra. Sánchez diu que ja no té cap sentit perquè el govern acaba 
d’aprovar aquestes taxes, però com ha explicat anteriorment, aquesta moció va ser entrada 
prèviament a tenir coneixement d’aquestes modificacions, doncs quan es va tenir coneixement 
al Consell Escolar Municipal, va ser quan es va decidir que això s’havia de proposar. Segueix 
dient que continuen defensant que l’educació no pot ser un negoci ,doncs és la major inversió 
que es pot fer en els nostres infants i joves, i que per una vegada que els pares podrien 
estalviar-se un cost tan important com el del monitoratge, quina necessitat té l’ajuntament de 
rescabalar aquests diners, doncs com ha dit el mateix regidor d’ensenyament  estem en un 
moment molt delicat en que les famílies pateixen moltes necessitats i es tracta d’ una etapa 
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molt decisiva, en que els pares si estan treballant necessiten deixar els nens al menjador. Per 
acabar diu que des del PSC els hi sembla una  decisió molt desafortunada, doncs a costa 
d’agreujar la situació de les famílies l’ajuntament està ingressant uns diners que no té cap 
necessitat, perquè al cap i a la fi s’està parlant d’uns 40 o 50.000 € anuals. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Mendez qui diu que aquest tema ja s’ha debatut i la seva posició ha 
quedat clara i la mantenen. 
 
 
Intervé el Sr. Masana qui diu que tal com han argumentat abans hi votaran a favor. 
 
 
Intervé el Sr. Gibert qui diu que li costa molt no comentar res, doncs la Sra. Sánchez diu que 
l’ajuntament fa negoci amb l’escola bressol ,quan realment n’està assumint el 64 % del cost, 
doncs la Generalitat els ha reduït 111.000 € de subvenció.  
Explica que hi ha hagut un acord amb els pares, que accepten que es redueixi el cost del 
tiquet. A més, el servei de menjador és un servei complementari, no obligatori, i aquelles 
famílies que no tenen diners, tenen beques, i per tant el que estan fent es pura demagògia. Els 
ajuntaments estan en tal  situació que no saben que faran l’any que ve amb les escoles 
bressol, i a més des de el govern central ens trauran competències amb la reforma de 
l’administració local i possiblement aquells ajuntaments que no puguin assumir les despeses i 
costos hauran de deixar de prestar el servei.  Els hi recorda que, l’anterior equip de govern, 
durant 4 anys van dir que el cost dels serveis s’havia de cobrir amb les taxes.  
Explica que l’ajuntament de Vacarisses està assumint als menjador situacions de necessitats 
educatives especials quan pràcticament no ho fa cap ajuntament, i s’aporten més de 35.000 € 
que no els pertoquen i que haurien de revertir en el preu del tiquet de menjador. Explica que 
això ara ho faran les educadores, que també tenen un cost, i que és més elevat que el d’una 
monitora. També explica que tot i que han disminuït les matricules,  aquest anys no s’ha hagut 
de fer fora a ningú, perquè han recol.locat dues persones que sobraven, una al menjador i 
l’altre amb les necessitats educatives especials, el que també és un cost per l’ajuntament, 
perquè aquest personal en teoria se’n anava a fora, i per tant és un insult que els digui que 
estan fent negoci.  
Per acabar diu que les famílies paguen un 22%, la Generalitat el 13,8 %, i l’ajuntament de 
Vacarisses el 64%........, realment l’ajuntament fa un gran negoci. A més vol recordar que 
aquests números son d’aquest any, i pel curs que ve hi ha un interrogant en l’aportació de la 
Generalitat,si donat el cas la Generalitat no pagués res, què hauria de fer l’ajuntament, donar-
ho tot als pares? 
 
 
Intervé el Sr. Masana, qui diu que en relació als diners també es poden posar a parlar de sous. 
A més sembla que els diners se’ls treguin de la butxaca quan els paguem entre tots. Per altra 
banda pel que fa als serveis, com ja ha dit d’altres vegades, la Policia tampoc és un servei que 
hauria d’assumir l’ajuntament, se’n podria prescindir, però accepten tenir una Policia Municipal, 
tenir una cuidadora... diu que sembla que el que fa aquest ajuntament només ho fan ells, i els 
recorda que és un ajuntament econòmicament molt més viable que d’altres. 
 
 
El Sr. Gibert respon que aquest ajuntament, essent seriòs, el que ha de fer és previsió de futur. 
 
 
El Sr. Masana diu que quan l’anterior equip de govern va pujar els impostos estaven fent 
previsió de futur i Unió Independent hi van votar en contra, però mai més els ha abaixat. 
 
El Sr. Gibert l’interromp per dir que ells el que no fan és demagògia. 
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La Sra. Sánchez demana al Sr. Boada que faci respectar el torn de paraula, doncs quan ha 
intervingut el Sr. Gibert ningú l’ha interromput, tothom escoltava, i en canvi ara parla el Sr. 
Masana i entren en un diàleg que no és el que toca. 
 
 
El Sr. Gibert adreçant-se a la Sra. Sánchez diu que ella és la primera que interromp al regidor. 
 
 
La Sra. Sánchez adreçant-se al Sr. Gibert li diu que no s’enfadi tant, doncs cadascú pren les 
decisions que pren i per això son els politics, per prendre decisions polítiques, els tècnics ja fan 
la seva feina, però son els polítics els que en un pressupost decideixen a on aboquen més 
recursos, decidim si volem més educació o mes urbanisme o què volem. Segueix dient que ells 
ja estan contents en que s’inverteixi en educació, és el que han defensat sempre, i quan diu fer 
negoci és una manera de parlar, s’ha d’interpretar el que ha dit al darrera, el fet de que les 
educadores donin el servei de menjador no ens significa un sobrecost, doncs van fer un 
pressupost que preveia unes despeses d’escola bressol, I per tant perquè ara volen recuperar 
uns diners si no és necessari ?. Diu que esta d’acord amb el que ha dit el Sr. Masana, tenim un 
ajuntament que per sort pot funcionar i funciona bé, doncs un ajuntament que en la situació 
actual ha tingut 600.000 € més d’ingressos diguin si pot assumir o no el cost d’aquestes 
famílies en el servei de menjador, això son les decisions polítiques. Diu que ells en aquesta 
mateixa situació no haguessin cobrat aquest cost als pares perquè a l’ajuntament no li està 
costant més diners que el monitoratge, les educadores ja cobren la seva nòmina, ja està 
pressupostat , per tant l’increment del cost és zero.  
Segueix la seva intervenció dient que li sorprèn que les famílies de l’escola bressol estiguin 
d’acord amb que l’ajuntament, sense tenir un cost afegit , els hi cobrin el monitoratge, i per tant 
es prendrà la molèstia de parlar amb les famílies per saber que opinen. D’altra banda demana 
al Sr. Gibert que expliqui bé les coses, doncs ells sempre han dit que les taxes, a diferència 
dels impostos, son per donar cobertura al cost d’un servei, i el que diu la llei és que el que 
vostè cobra per una taxa no pot superar mai el cost del servei, a partir d’aquí pot prendre la 
decisió de cobrar menys del que li costa el servei però mai més. Segueix dient que està molt bé 
que es destinin aquests 35.000 € a necessitats especials, nosaltres també hi apostem i estem 
d’acord, però una cosa no treu l’altre, i continua insistint en que aquesta decisió va en contra de 
les famílies, per recuperar uns diners que no son tan imprescindibles, doncs si s’han pogut 
gastar 8.000 € en un dinar pels avis, com no es poden destinar 40.000 a afavorir que les 
famílies puguin quedar-se al menjador, doncs estan parlant de que si no tenen 40 famílies 
usuàries al Xic, no es podrà fer servir la cuina del Xic,i els nens rebran el dinar de Font de 
l’Orpina. A més, saben que la Generalitat continuarà retallant, cosa que ells també hi estan en 
contra, en que es retalli en els serveis imprescindibles com l’educació i la sanitat, però 
adreçant-se al Sr. Gibert li diu que no cal que s’enfadi tant, doncs és la seva postura i és lícita. 
 
 
El Sr. Gibert respon  que, com ja li va dir al Consell Escolar Municipal , els diners que pagaran 
els pares son per eixugar el dèficit. Explica que l’anterior equip de govern van prendre una 
decisió lícita de baixar la quota de l’escola bressol a 98 €, pero quan ells van entrar hi va haver 
aquesta gran davallada d’ingressos de subvencions de la Generalitat, i van haver de fer de 
dolents i pujar la quota fins a 160€. Diu que la Sra. Sánchez té raó quan diu que ara es pot, 
però no té en compte el que passarà d’aquí a dos anys, que fins i tot és probable que d’aquí a 
un any hagin de tancar una escola bressol. Per tant treballen de cara al futur, que vol dir prestar 
els serveis, i els pares son molt conscients de que l’àpat l’han de pagar.  
Afegeix que s’ha permès la molèstia de mirar diferents ajuntaments, en els quals els educadors 
també porten el monitoratge de menjador de 12 a 3, com per exemple a Sant Vicenç dels Horts 
amb en Oriol Jonqueres d’Alcalde, paguen 164 € de quota, com ara ells, i de servei de 
menjador diàriament 8,65 €, una mica més alts que ells. Un altre exemple, a Terrassa la quota 
mensual és de 198,76 € i l’àpat que també el porta personal municipal 7, 55 €. Segueix dient 
que a Vacarisses, a més a més, han baixat 50 cèntims el preu que pagaven fins ara. 
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La Sra. Sànchez respon que el que fan els ajuntaments de l’entorn l’importa ben poc, dons a 
ella el que li interessa és el que passa al seu municipi i als seus ciutadans, i si l’ajuntament de 
Terrassa cobra més car li és igual. Afegeix que ells van baixar les taxes de l’escola bressol, 
però UIPV,  que van governar en l’abundància durant molts anys  van permetre que els pares 
paguessin el que pagaven, i ells van abaixar la quota amb el convenciment de que calia ser 
més equitatius amb les aportacions de cadascú, i per tant van prendre la decisió de pagar a 
terços, un terç la Generalitat, un terç l’ajuntament i un terç els pares. Per altra banda diu que el 
seu govern també van ser dolents quan van pujar impostos, perquè no van fer les previsions 
que havien de fer. 
 
Intervé el Sr.Boada qui adreçant-se a la Sra. Sánchez li diu que, quan van defensar la pujada 
d’impostos, van buscar els ajuntaments de la comarca i es van basar en la mitja dels 
ajuntaments de la comarca ,segons un tríptic que van fer. A més, al 2009 no calia pujar 
impostos perquè s’estava negociant amb l’abocador, i hi havia un conveni a 4 parts que posava 
1.600.000 tones, i es va passar al doble de metres cúbics i l’ajuntament va apostar només per 
25 cèntims de més, quan en aquell moment l’ajuntament tenia la paella pel mànec i hauria 
d’haver negociat, i no hagués calgut pujar impostos, doncs els cànons per l’ajuntament només 
van pujar uns 10 cèntims. 
 
Es sotmet a votació i no s’aprova amb el següent resultat a la votació: 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR    x  x  x     

EN CONTRA  x        x  x 

ABSTENCIONS             
 
 
 
 
1.13.-  MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS PSC, UIPV, V PV I CIU DE 

SUPORT ALS CLUBS I ENTITATS ESPORTIVES CATALANES DA VANT L’ACCIÓ 
D’INSPECCIÓ DE TREBALL 

 
 
Les actuacions de la Inspecció de Treball i de la Seguretat Social a diferents federacions i clubs 
esportius catalans al llarg dels darrers mesos han despertat una gran preocupació i inquietud 
en el conjunt d’aquest secor, ja que moltes d’elles s’han tancat amb sancions, que en certs 
casos, han estat molt elevades fruit d’interpretacions estrictes de la llei. 
 
En aquest marc, el dia 28 de maig de 2013, el Secretari de l’Esport, juntament amb el president 
de la Unió de Federacions Esportives de Catalunya, varen fer arribar una circular a tots els 
clubs i entitats esportives catalanes informant de l’acord a què s’ha arribat amb la Inspecció de 
Treball i Seguretat Social d’obertura d’un període de regularització voluntària fins el 30 de 
setembre per als clubs i les entitats esportives. 
 
Aquest acord ha generat una extraordinària alarma en el món associatiu esportiu, i suposa 
l’acceptació per part del Govern de la Generalitat i de la UFEC de les situacions inspectores 
practicades fins ara, que deixen les entitats actualment en procés sense cap suport institucional 
i l’acceptació de la interpretació rigorosíssima, per part de la inspecció de treball de la 
Generalitat de Catalunya, de l’existència de relació laboral ordinària en la pràctica totalitat de 
les relacions entre les entitats i els seus col·laboradors. 
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En la gran majoria dels casos, les entitats esportives no tenen capacitat per si soles, sense 
suport ni acompanyament, per complir les obligacions laborals, fiscals, mediambientals, de 
prevenció de riscos laborals, protecció de dades, etc. Les lleis estan pensades per a empreses 
mercantils i no tenen en compte la manca de mitjans de les entitats sense ànim de lucre. 
 
En cap cas es vol instar a vulnerar la llei ni que el sector de l’esport pugui ser considerat com 
un col·lectiu que rep tracte de favor. La nostra voluntat és que el marc normatiu s’adapti a la 
realitat del teixit esportiu del nostre país, ja que si es dóna compliment estricte a la normativa 
en matèria de seguretat social serà la fi de l’esport català, perquè l’estructura esportiva a casa 
nostra es sustenta gràcies moltes persones que, de mantera altruista fan que es pugui tirar 
endavant l’activitat diària de l’esport en el nostre país. 
 
El futur de l’esport català precisa un abordatge en profunditat de la situació jurídica de les 
entitats esportives. Cal facilitar i adequar les obligacions que han de complir per garantir la 
supervivència del teixit associatiu, com a motor d’un sistema viable de foment de la pràctica 
esportiva des de les seves vessants educatives, de promoció d’hàbits saludables i de cohesió 
social. 
 
Per tot això, des dels Ajuntaments ens posicionem al costat de les nostres entitats esportives 
en defensa del nostre sistema esportiu i exigim al Govern de la Generalitat l’adopció de 
mesures urgents per afrontar la greu situació en la que estan immerses. 
 

A C O R D 
 
PRIMER.-  Exigir a la Conselleria i Treball la suspensió temporal de les actuacions 

inspectores a les entitats esportives per regularitzar i definir el marc jurídic de 
les relacions de treball, col·laboracions i voluntariat als clubs i entitats 
esportives, amb caràcter retroactiu per a les entitats ja incorporades al procés 
d’inspecció. 

 
SEGON.-  Exigir a la Conselleria d’Empresa i treball la creació d’una taula de treball amb 

la representació de la Secretaria de l’Esport, les entitats municipalistes (FMC i 
AMC), la UCEC (Unió de Consells Esportius de Catalunya, i la UFEC (Unió de 
Federacions Esportives de Catalunya), per cercar formules per regular el 
voluntariat esportiu. 

 
TERCER.-  Instar al Govern de la Generalitat a la negociació amb el govern de l’estat d’una 

modificació de la legislació, que afecta a tot l’Estat, en matèria de cotització i 
liquidació dels drets de la seguretat social en l’esport amateur i el voluntariat 
esportiu. 

 
QUART.-  Donar trasllat al President de la Generalitat de Catalunya, al Conseller 

d’Empresa i Ocupació de la Generalitat, a les entitats municipalistes (ACM I 
FMC), a la UCEC i UFEC dels acords. 

 
 
 
Pren la paraula la Sra. Sánchez qui explica que des del PSC van convenir presentar aquesta 
moció, doncs entenen que aquestes actuacions que han fet Inspecció de Treball i la Seguretat 
Social a les diferents  federacions i clubs esportius de Catalunya han aixecat molta polseguera 
i, en alguns casos, han acabat amb sancions importants per alguns clubs modestos. Diu que 
des de la Unió de Federacions Esportives de Catalunya es va arribar a un acord amb Inspecció 
de Treball d’ampliar el marge per regularitzar aquesta situació voluntàriament fins el 30 de 
setembre, i que malgrat l’acceptació del Govern de la Generalitat i l’ofec d’aquestes situacions 
inspectores ,això ha provocat un gran enrenou dins d’alguns clubs perquè  s’ha fet una 
interpretació molt estricta i rigorosa de la Llei. Creuen que s’ha d’aconseguir un marc normatiu 
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que tingui en compte les situacions dels petits clubs, com el de Vacarisses, doncs l’esport de 
base, que és sobretot educatiu, a part de millorar la salut i demés, i en el cas de Vacarisses, és 
molt cohesionador . Per acabar, diu que només demanen que la Conselleria de Treball 
suspengui temporalment aquestes actuacions inspectores i definir un marc jurídic de les 
relacions de treball, col·laboracions i voluntariat en els clubs i entitats esportives, i a més fer-ho 
amb caràcter retroactiu per les que ja estan incorporades en aquest procés d’inspecció. 
A continuació, la Sra. Sánchez llegeix els acords de la moció. 
Com a anècdota comenta que els grans clubs de futbol tenen un deute de 8.000 milions 
d’euros amb l’estat. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Méndez qui comenta que la Sra. Sánchez ha explicat algunes de les 
conseqüències, però ell vol fer referència a alguna de les raons. Explica que tot va començar fa 
uns anys quan una sèrie de persones volien ser donats d’alta a la Seguretat Social , persones 
que estaven sobretot a clubs grans , que com qualsevol treballador volien els seus drets i 
deures. Diu que això es va anar estenent, perquè persones d’altres clubs grans van demanar 
també la seva regularització i cotitzar a la seguretat social, cosa que els sembla molt lògic i 
legal. Vol afegir un aspecte tècnic, i llegeix literalment l’article 11 de la Llei 35/2006 de l’IRPF 
que diu que  “ les altes no afecten a les persones que rebin quantitats per compensació per 
viatges o similars”, és a dir, al no ser salaris no estan afectats per les altes a la Seguretat 
Social. Per acabar diu que la investigació ha anat adreçada principalment contra els grans 
clubs, però la llei és per a tothom, sense discriminació entre petits i grans, i que el Partit 
Popular entén que afecta als petits municipis i per tant esperen que el marc normatiu legal 
s’adeqüi per no afectar als clubs petits i diu que davant d’aquesta situació s’abstenen. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que ells hi votaran a favor perquè creu que sinó la majoria 
de clubs de Catalunya acabaran desapareixent. 
 
 
El Sr. Boada explica que, per exemple, al Club Esportiu de Vacarisses els entrenadors cobren 
uns 50 € al mes en concepte de dietes, doncs es fa un contracte de voluntariat, donant 
cobertura amb l’assegurança als que tenen una fitxa de la Federació, i el que s’està parlant ara 
és que aquests 50€ han de cotitzar a la Seguretat Social, i per tant molts petits clubs se’n 
aniran enlaire perquè amb les quotes que paguen els pares no surten els números. 
 
Intervé el Sr. Serna qui diu que estan d’acord amb tot el que diuen i volen afegir que, com ja 
saben, tenen problemes amb el Club Esportiu, que s’estan intentant solucionar de la millor 
manera possible, però no és tant fàcil, doncs la moratòria es fins el 31 de desembre, i tot i que 
s’aturin les inspeccions, com hi hagi alguna denuncia d’algun treballador s’inspeccionarà aquell 
club. Segueix explicant que també s’està negociant amb la Seguretat Social, però no ho estan 
posant fàcil, i a més aquests 50 € de dietes s’han de justificar. Diu que una possibilitat que 
tenen els clubs es posar a un jubilat per obrir i tancar els establiments, però tampoc pot ser, 
doncs la Seguretat Social considera que aquesta persona té relació amb aquest club. 
 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat a la votació 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR    x  x x   x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS  x           
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1.14.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE CIU P ERQUE ELS CASALS 
D’ESTIU I EL PACK JOVE ES FACIN EN LLENGUA ANGLESA.  
 
 
Tots sabem la importància que té en l’actualitat l’aprenentatge o adquisició d’una tercera 
llengua pel propi desenvolupament de la persona i no només això sinó que és essencial en el 
moment de cercar feina. Aquesta tercera llengua i sobre tot l’anglès és un bon element 
acreditatiu a l’hora de figurar en el currículum. 
 
Els joves que realitzen  activitats durant l’estiu en els diferents serveis que oferta l’Ajuntament 
com poden ser el Pack Jove o els Casals d’ Estiu, majoritàriament, les fan perquè els seus 
familiars encara treballen i per això opten en omplir el seu temps interrelacionant-se amb altres 
joves en compte de quedar-se a casa. Realment, des de  la nostra formació  política sabem el 
sacrifici que suposa per les famílies córrer amb aquesta despesa però en realitat és l’únic 
recurs que els queda perquè els joves continuïn rebent educació a la vegada que s’ho passen 
d’allò més bé.  
 
Amb la presentació d’aquesta proposta de resolució, des de Convergència i Unió volem arribar 
més enllà del que s’ha fet fins ara. Volem proposar que a partir de l’any vinent aquestes 
activitats estiuenques que es desenvolupen al més de juliol s’imparteixin en la llengua anglesa. 
El motiu fonamental és que fa  pocs dies que s’ha acabat el curs escolar, la ment d’aquest 
joves és receptiva a tota hora, a molts d’ells els haurà quedat l’assignatura d’anglès per 
recuperar al mes de setembre fet que seria un bon moment per continuar adquirint 
coneixements;  i als que no de ben segur que els servirà per reafirmar el que fins ara han 
assolit.  Tant mateix, i estem plenament convençuts, el nombre de matrícules s’elevaria 
considerablement pel propi interès en gaudir d’aquest nou servei amb un valor afegit 
excepcional,  fet que amortitzaria, en gran mesura, el cost addicional que això suposaria en la 
contractació del perfil d’educadors que es requereixi per dur a terme aquestes activitats. 
 
Però a part de tot això nosaltres volem el millor pel nostre municipi i en aquest cas pels joves i 
amb l’aprovació d’aquesta moció crearíem un grau d’excel·lència en la matèria que ens 
determinaria com un poble que pensa en el futur del nostre jovent.  
 
Per tot això, el grup municipals de Convergència i Unió proposa al Ple Municipal de Vacarisses 
el següent  
 

ACORD 

 

PRIMER.-  Que es facin les accions necessàries perquè  a partir de l’any vinent els Casals 

d’Estiu i el Pack Jove es realitzin en llengua anglesa. 

 

SEGON.-   Aquest aprenentatge aniria dirigit principalment als joves inscrits en aquestes 

activitats a partir de 4art. curs de primària, és a dir, a partir dels 9 anys. 

 

TERCER.-   Que el cost addicional que significaria contractar educadors en llengua anglesa no 

repercuteixi en les famílies sinó que fos a càrrec del nostre ajuntament. 

 

QUART.-    Enviar aquesta moció a totes les entitats de Vacarisses i AMPA. 

 

 
Pren la paraula el Sr. Reollo qui diu que abans del Ple s’ha reunit amb el Sr. Secretari,doncs 
han considerat que la redacció de la moció era una mica imperativa i han fet uns retocs, en 
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relació a que es podria fer o bé en els casals d’estiu ,o bé en el pack jove, i no caldria que fos a 
la vegada, i a més volien integrar que en el cas de que s’optés per fer-ho, hi hagués l’opció 
d’escollir l’idioma.  Per tant, el punt tercer sobre el cost addicional que significaria contractar 
educadors, quedaria despenjat, però diu que la moció la volen plantejar d’aquí  a un any ì, PER 
tant, tenen temps de fer un estudi de costos. 
A continuació el Sr. Reollo llegeix la moció. 
Un cop llegida explica que el que volen es reforçar al municipi el tema cultural i idiomàtic entre 
la gent jove, que és absolutament receptiva. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Méndez qui diu que els sembla una moció molt constructiva, doncs 
evidentment una tercera llengua pot ajudar a reforçar intel·lectualment la mentalitat dels nois i 
noies de Vacarisses, i a més pot ajudar en la formació per a poder obtenir en el futur un treball, 
i és per tot això que la votaran a favor, però vol afegir que la clau és qui ho paga, doncs no creu 
que ningú s’oposi a que els fills aprenguin una altra llengua, el problema és qui ho paga, doncs 
l’ajuntament evidentment no té una màquina de fer diners. De totes maneres diu que hi votaran 
a favor, doncs potser es pot demanar alguna mena de subvenció a la Generalitat o a la 
Diputació. 
 
 
El Sr. Reollo respon que ja es veuria qui ho paga, que s’hauria de fer un estudi del cost. 
 
 
Intervé el Sr. Masana qui diu que com a concepte també els agrada la idea i la votaran a favor, 
però en una època en que no hi ha subvencions....., i a més és complicat perquè els monitors 
han de conèixer la llengua anglesa a la perfecció, i normalment son joves que no han acabat 
els estudis i per tant no en son competents plenament en llengua anglesa , i s’hauria de buscar 
un perfil de monitor competent en llengua anglesa que encariria el cost del servei. Creu que 
tampoc està malament utilitzar el català, es podria combinar amb l’anglès. 
 
 
La Sra. Sánchez diu que des del PSC van una mica en aquesta línia, doncs totes les propostes 
educatives sempre son interessants, però creuen que per començar és un tema que s’hauria 
de parlar amb les famílies, doncs hauria de ser una demanda d’aquestes ,perquè al final això té 
costos. Per altra banda també és cert que els casals de Vacarisses els acostumen a fer joves 
de Vacarisses que estan formats per fer això, però el tema de l’anglès costaria de dominar, per 
tant potser es traurien oportunitats a gent d’aquí i s’hauria de contractar a gent de fora, per 
aquest motiu s’hauria de valorar tot i parlar-ne amb tranquil·litat. 
 
Intervé la Sra. Arambarri qui diu que a part de no tenir la demanda de les famílies, actualment 
l’empresa que gestiona el servei ha contractat a 10 persones inscrites a la borsa de treball i que 
tenen aquesta titulació de monitor de lleure, i ara, si a més a més els demanem que tinguin el 
títol de llengua anglesa, difícilment podran accedir  a les ofertes de treball en aquest àmbit. Per 
altra banda s’està fent un curs de monitor amb 27 persones que possiblement de cara a l’any 
que ve podrien accedir a aquestes ofertes. 
 
Pren la paraula el Sr. Gibert qui diu que tal com es plantejava inicialment la proposta, en relació 
a que l’ajuntament s’havia de fer càrrec del cost, no ho veuen bé. A més, tot i que troba bé que 
hagi presentat aquesta moció, abans, s’hauria d’haver parlat amb les famílies, usuaris, AMPES, 
fins i tot en un Consell Escolar Municipal, per saber si hi ha aquesta demanda i si hi és, 
endavant. 
 
Intervé el Sr. Boada qui diu que la moció s’hauria d’arreglar, treure el tercer i quart punts, i fer 
un estudi per l’any que ve i d’aquesta manera la votarien a favor. 
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Pren la paraula el Sr. Reollo qui diu que ell s’ho planteja com una oferta més de l’ajuntament, 
una oferta enriquidora. Explica que li va comentar a la regidora de joventut i li va dir que hi ha 
molts ajuntaments que ho fan perquè tenen un ajuntament valent, i a més les inscripcions als 
casals d’estiu es fan un parell de mesos abans, i es podria posar aquesta opció, i si hi ha una 
demanda de 6,7 o 8 persones se’ls assigna un educador en anglès i que es pagui més. Pel que 
fa al que li ha dit de comentar-ho al Consell Escolar diu que això es joventut, i que de totes 
maneres creu que és molt interessant i a un any vista es pot mirar com ho fan a d’altres 
ajuntaments. 
 
Finalment es decideix deixar la moció sobre la taula. 
 
2.- SOBREVINGUTS. 
 
No n’hi ha. 
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPOR ATIVA 
 
3.1.- DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS CEL EBRADES PER LA  

JUNTA DE GOVERN LOCAL ELS DIES 20 I 28 DE MAIG DE 2 013, 3, 11, 17, I 25 DE 
JUNY DE 2013, I 1, 8 I 15 DE JULIOL DE 2013. 

 
Es dona compte de les actes de les sessions de la junta de govern local celebrades des de 
l’última sessió plenària ordinària, la minuta de les quals ha estat entregada juntament amb la 
convocatòria d’aquest ple. 
 
3.2.-  DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE 
L’ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA   (Alcaldia, del 133/2013, de 23/05/2013, al 189/2013 ,de 
17/07/2013), (Medi Ambient,  del 7/2013, de 19/04/2013, al 9/2013, de 14/06/2013),  (Serveis 
Municipals , del 27/2013, de 29/05/2013, al 36/2013, de 3/07/2013), (Sanitat i Consum, el 
26/2013, de 21/05/2013), (Urbanisme, del 60/2013, de 28/05/2013, al 70/2013, de l’1/07/2013),  
(Ensenyament, del 14/2013,de 3/06/2013, al 20/2013, de 17/07/2013),  (Acció Social, 
Cooperació i Solidaritat, del 21/2013, de 9/07/2013, al 22/2013, de 19/07/2013), (Seguretat 
Ciutadana i Emergències, del 19/2013, de 12/06/2013, al 22/2013, de 15/07/2013),  (Cultura , 
del  14/2013 de l’ 1/07/2013 al 19/2013 de 16/07/2013), (Indústria, Promoció Econòmica, 
Comerç i Turisme,  el 6/2013, de 03/06/2013, al 8/2013, de 02/07/2013), (Esports,  el 5/2013, 
de 04/06/2013, al 6/2013, de 20/06/2013), (Joventut,  del 3/2013,  de 23/05/2013, al 5/2013, de 
12/07/2013), (Participació Ciutadana, el 2/2013, de 28/06/2013).  
 
Es dona compte dels decrets relacionats. 
 
 
3.3.-  DONAR COMPTE  DE LA CONTRACTACIÓ DE PERSONAL  LABORAL. 
 
 
3.4.- DONAR COMPTE DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 13 6/2013, DE 29 DE MAIG DE 
2013, PEL QUAL S’APROVA LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOS T DE 2012. 

 

DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 136/2013 

 
De conformitat amb allò disposat a l’article 191 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova 
el text refós de la llei reguladora de les hisendes locals, el pressupost de cada exercici es 
liquidarà quant a la recaptació de drets i al pagament d’obligacions el 31 de desembre de l’any 
natural corresponent, quedant a càrrec de la tresoreria local els ingressos i pagaments 
pendents, segons les seves respectives contraccions. 
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A més s’estableix que les obligacions reconegudes i liquidades no satisfetes l’últim dia de 
l’exercici, els drets pendents de cobrament i els fons líquids a 31 de desembre configuraran el 
romanent de tresoreria de l’entitat local. La quantificació del romanent de tresoreria haurà de 
realitzar-se tenint en compte els possibles ingressos afectats i minorant els drets pendents de 
cobro que es considerin de difícil o impossible recaptació. 
 
Les entitats locals han de confeccionar la liquidació del seu pressupost abans del primer de 
març de l’exercici següent i la seva aprovació correspon al president de l’entitat local, previ 
informe de la intervenció. 
 
L’article 93 del RD 500/1990, estableix la següent informació que ha d’obtenir-se com a 
conseqüència de la liquidació del pressupost:  
 
“a) Los derechos pendientes de cobro y las obligaciones pendientes de pago a 31 de 
diciembre. 
b) El resultado presupuestario del ejercicio. 
c) Los remanentes de crédito. 
d) El remanente de Tesorería”. 
 
Formada per la intervenció la liquidació corresponent a l’exercici tancat a 31 de desembre i el 
detall de la qual es conté ampliat en el preceptiu informe de la intervenció municipal, s’ha 
obtingut la següent informació: 
 

Resultat pressupostari       
       
       

    Drets Rec. Net 
Oblig. Rec. 
Net Total 

       

Operacions corrents (Cap 1 a 5) 8.794.219,32 7.251.430,80   

Altres no financers (Cap 6 i 7) 231.620,88 1.310.604,20   

Total no financer 9.025.840,20 8.562.035,00 463.805,20 

Actius financers  (Cap.8) 0 0   

Passius financers (Cap.9) 316.239,14 298.520,72   

Resultat no ajustat 9.342.079,34 8.860.555,72 481.523,62 

Crèdits gastats finançats amb Romanent  533.718,52 

Desviació de finançament negativa de l' exercici  833.049,64 

Desviació de finançament positiva de l' exercici  217.517,84 

Resultat pressupostari ajustat     1.630.773,94 
 
 
Romanent de tresoreria    Ex. Anterior Ex. Actual 

        

Pendent de cobrament de pres. (Ex. Actual i Anteriors) 5.230.860,88 3.624.002,88 

Pendent de cobrament N.P   681.254,68 650.977,55 

 -Prov. Insolvències   1018966,27 936.556,34 

 -Ing. Pendent de pagament   28.979,89 36.408,27 

Pendent de cobrament net   4.864.169,40 3.302.015,82 

Pendent de pagament de pres. (Ex. Actual i Anteriors) 2.102.593,00 685.832,63 

Pendent de pagament N.P.   1.119.854,08 847.577,23 
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 -Pag. Pendents d'aplicar   0 0,00 

Pendent de pagament net   3.222.447,08 1.533.409,86 

Fons líquids     344.626,17 529.973,64 

Romanent previ   1.986.348,49 2.298.579,60 
Romanent amb finançament 
afectat 

  1.428.479,45 1.162.981,42 

Romanent per despeses 
generals 

  557.869,04 1.135.598,18 

 
FONAMENTS JURÍDICS 
 
En la tramitació i confecció de l’expedient, és d’aplicació la següent normativa: 
Articles 191 a 193, del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL 
Articles  89 a 105 de la secció tercera del capítol III del RD 500/1990, de 20 d’abril pel qual es 
desenvolupa el capítol primer del títol sisè de la LRHL 
Regles 76 a 86 i concordants, de l’Ordre 4041/2004, de 23 de novembre, per la qual s’aprova la 
instrucció del model normal de comptabilitat local. 
Articles 3, 6 i 11 de la LOEPSF. 
Article 15 de l'Ordre EHA/2105/2012, d'1 d'octubre, que desenvolupa les obligacions de 
subministrament d'informació. 
Articles 4, 15 i 16 del Reial Decret 1463/2007, de 2 de novembre que desenvolupa la Llei 
general d'estabilitat pressupostària. 
Atès que per Decret de L’Alcaldia número 97/2013 es va incoar el procediment per aprovar 
l’expedient de liquidació de l’exercici 2012. 
Pel secretari i l’interventor de la Corporació s’han emès els corresponents informes preceptius. 
En base a les atribucions legals que em confereix la normativa vigent 
 

ACORDO 
 
1.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’exercici 2012 que presenta les dades la informació 
continguda en els antecedents anteriors i ampliada a l’informe de la intervenció. 
2.- Donar compte de la liquidació aprovada al ple de la Corporació en la primera sessió que se 
celebri. 
3.- En virtut del que disposa l'article 15 de l'Ordre EHA/2105/2012, d'1 d'octubre, que 
desenvolupa les obligacions de subministrament d'informació, remetre al Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Públiques còpia de la liquidació juntament amb la restant informació prevista 
en aquest article.  
 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA. 
 
No n´hi ha. 
 
5.- PRECS I PREGUNTES. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Méndez qui comenta que han rebut moltes queixes sobre les bandes 
rugoses de Torreblanca II, alguns que directament no les volen perquè diuen que si la velocitat 
està limitada a 30 km/h no es necessari que n’hi hagi i d’altres perquè tot i que comprenen que 
les bandes rugoses son per desaccelerar la velocitat ,no estan d’acord amb l’alçada 
d’aquestes, i diu que la pregunta és perquè es va decidir fer-ho d’aquesta manera i no d’una 
manera més suau ,com les que hi ha a la carretera d’Olesa a l’alçada de la parada de 
l’autobús. Explica que a nivell personal ,quan arriba a una banda rugosa d’aquestes, es troba 
que ha de frenar totalment el vehicle. 
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El Sr. Boada respon que en el projecte inicial de Torreblanca II, a totes les cruïlles hi havia 
passos elevats de 15 centímetres, a nivell del bordó, però al treure les voreres, tot i ser una 
zona de 30 Km/h i prioritària per vianants, els vehicles no ho respecten, i per aquest motiu han 
posat bandes de 3 cm.,  que és el mínim que es pot fer en asfalt.   
   
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que ,abans de passar a fer els precs i les preguntes, vol 
felicitar a la Sra. Arambarri pel Pla Local de Joventut, doncs troba que encerta, i demana que 
faci una valoració al tancament , i també la vol felicitar pel tema dels Dijous a la Fresca, doncs 
també és una cosa que està funcionant. 
A continuació passa als precs, i diu que com cada any el tema de la recepció d’entitats creuen 
que es una cosa sobrera que a més crea com un malestar dins les entitats, perquè hi ha gent 
que no hi està a favor, n’hi ha que sí... 
 
Per altra banda comenta que amb el sorteig de l’I.B.I. aquest any ja s’han superat, doncs una 
cosa és sortejar un impost, que ells creuen que els impostos no es sortegen sinó que s’han de 
pagar, però a més la inventiva d’aquest any és que et toca el 25 % i la resta va al rebost 
solidari. Segueix dient que amb els impostos no es juga, i tampoc amb el rebost solidari, doncs 
si el que volen és posar 200 € més al rebost solidari que els posin. 
 
Un altre prec és que connectin la llum de la plaça dels Oms que queda fosca. 
 
A continuació fa les  següents preguntes: 
 
- Com està el tema de la radio? Si arranca o no, si es va a mitges. 
 
- Quan es modificarà la revista per introduir-hi la carta dels lectors ? 
 
- Si s’utilitza herbicida i en el cas que se’n faci servir ,quina marca és? 
 
- Com està el tema de la connexió d’aigua del  Fresno?  
 
-Perquè s’han pujat les taxes de la piscina i s’ha rebaixat de 6 a 4 anys? I perquè els jubilats no 
paguen només els d’aquí ?  
 
-Els cotxes de Policia els pot conduir tothom? 
 
 
El Sr. Boada respon que el tema de la recepció és un criteri, igual que el sorteig de l’I.B.I. 
 
Pren la paraula el Sr. Alburquerque qui diu que no hi ha gaire diferència entre el programa de 
festa major que feien ells i el d’ara, i pel que fa al tema de celebracions, el 2009 que hi havia 
crisi es gastaven 3.000 € en un “vermut popular”, com li deien per disfressar-lo, i en altres 
despeses en les que no vol entrar. 
Pel que fa a la radio diu que evidentment que tirarà endavant. 
En relació a la revista diu que pensen fer una reforma, i intentaran encabir-hi la carta dels 
lectors a la revista més grossa. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui en relació a la plaça dels Oms, ahir va veure gent de Sece que hi 
treballaven, però no sap si està arreglat. 
 
Pren la paraula el Sr. Martin qui diu que ja va autoritzar que s’arreglés el llum de la plaça dels 
Oms, i pel que fa a l’herbicida diu que no li pot dir la marca perquè ara no la sap, però que és 
l’autoritzat . Comenta que a ell ja li agradaria que fos més fort ,perquè aquest no fa res, però la 
normativa no ho permet per risc pels nens i animals. 
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Pel que fa al Fresno, diu que abans de que acabi l’any ja tindran l’aigua. 
 
El Sr. Boada diu que a l’endemà del Ple el Sr. Secretari té una cita amb al responsable 
d’AUTEMA per acabar de concretar el conveni i començar cap al setembre o octubre a fer les 
obres. Segueix dient que del Pla d’Obres i Serveis encara no els han dit res per les obres 
d’aquest any, i que aquesta del Fresno en concret estava doble finançada, pel Pla d’Obres i 
Serveis i per inversió ordinària  de l’ajuntament. Per tant la tiraran endavant, tot i que no saben 
què passarà amb les subvencions que han demanat pel 2013 a la Generalitat, doncs sembla 
ser que no hi ha Pla d’Obres i Serveis per aquest any 2013. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna per respondre les preguntes de la piscina i diu que pel que fa als 
jubilats que no son del municipi se’ls hi cobren 15 € per tres mesos, que considera que es 
raonable, i segueixen tenint un preu per sota de qualsevol altra piscina. 
 
Intervé el Sr. Boada qui diu que els vehicles de la Policia ,mentre no es posin els llums 
prioritaris, el pot conduir qualsevol. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna qui diu que només que es posi al davant “Fora de Servei” es pot 
agafar, per exemple per anar a passar la I.T.V,, doncs se’n encarrega de fer-ho ell de tots els 
cotxes de l’ajuntament. 
 
El Sr. Masana diu que vol fer un suggeriment cordial pel que fa al tema de la radio, i adreçant-
se al Sr. Alburquerque li diu que es posi les piles, doncs acabarà la legislatura i encara estarà 
amb això, i diu que agafi alguna persona que se n’encarregui. 
 
El Sr. Alburquerque diu que no cal que es preocupi que ja està tot solucionat. 
 
El Sr. Masana diu que el primer que s’ha de fer és un reglament d’ús i encara no s’ha fet, doncs 
el primer que han fet ha estat inaugurar. 
 
El Sr. Alburquerque l’interromp per dir que a Sabadell l’emissora municipal portava molts anys 
funcionant i no tenien reglament ,doncs el van aprovar fa tres mesos. No es pot trigar molts 
anys, però no es fàcil, i si hi posessin 100.000 € aviat estaria funcionant, doncs a través de 
voluntariat costa molt, els aparells s’han d’instal·lar, falten coses, no es pot connectar una cosa 
amb l’altre perquè és incompatible, s’han de posar targes a l’ordinador,etc,  i tot això s’ha 
d’anar a comprar. 
 
El Sr. Masana li diu que la radio de Sabadell funciona, el que ha de fer és posar-se les piles i 
posar-se a treballar, fer un reglament, buscar algú que ho coordini... 
 
 
Intervé el Sr. Reollo qui diu que vol fer una pregunta-suggeriment en relació allò que ha dit de 
que la gent del nostre entorn comenci a oblidar la relació de Vacarisses amb l’abocador, i 
explica que fa dos diumenges, al Bar de El Teix als Caus, uns ciclistes de muntanya ,que com 
ja sabem els caps de setmana son abundants a Vacarisses, parlaven de si s’havia editat 
alguna  guia de camins per ells escollir el recorregut que volien fer, anar al Mimó, Els Caus, Les 
Vendranes.  
 
 
El Sr. Boada respon que s’estava parlant de fer-ne una per caminar ,però no de mountain- bike. 
Explica que van estar parlant amb el Centre Excursionista, que van editar una sèrie de rutes en 
unes fitxes molt ben fetes, però el que passa es que aquesta segona temporada totes les rutes 
eren de fora de Vacarisses. També explica que a Olesa es va fer un treball de recerca que 
estava molt bé, i l’ajuntament  va publicar el llibre amb tots els camins i recorreguts, i que potser 
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a Vacarisses es podria fer des de l’Institut, també amb un treball de recerca. Continua dient 
que, a més a més, el Consorci de Turisme també estava treballant en alguna cosa semblant. 
 
 
El Sr. Reollo diu que precisament hem de presumir del que tenim. 
 
Intervé el Sr. Masana qui diu que existeixen llibres de rutes de la Serra de l’Obac. 
 
El Sr. Boada diu que es cert, però que també hi ha molt vandalisme i aviat destrossen tot el que 
poses i potser no té sentit, doncs a Vacarisses les coses duren molt poc. 
 
Torna a prendre la paraula el Sr. Reollo qui vol fer dos precs sobre la biblioteca, doncs segons 
li han comentat algunes mares mai hi ha sabó a les saboneres dels lavabos, i es troben que els 
nens acaben de berenar, van a la biblioteca i només es poden rentar les mans amb aigua. 
Per altra banda, la porta d’entrada a la secció d’adults sempre es queda oberta i provoca una 
despesa energètica increïble, explica que avui personalment se l’ha mirada i ha vist que la 
porta toca al terra i a més li falta un mecanisme d’ajuda. 
El Sr. Alburquerque respon que el problema d’aquella porta és que pesa molt i diu que d’altres 
vegades ja s’ha arreglat. 
 
 
Intervé la Sra. Sánchez qui adreçant-se al Sr. Martin li diu que la reixa que travessa el c/ 
Solsonés es veu que fa molt de soroll quan passen els vehicles, i comenta que ells fa uns anys 
ja hi van intervenir. 
Per altra banda, adreçant-se al Sr. Serna, diu que fa un parell de comissions informatives es va 
comprometre a que tirarien un camió de terra a una família de la Carretera d’Olesa, que estava 
paralitzat per les obres, però que ara ja es podia fer, i li recorda que està pendent. 
Adreçant-se al Sr. Alburquerque li retreu novament que, després de dos mesos ,encara no s’ha 
disculpat amb els membres del Consell de Comunicació, als quals no va convidar a la 
inauguració de la radio. Explica que el Sr. Alcalde es va comprometre a fer-ho, o a que ho 
farien. 
 
El Sr. Alburquerque li respon que ho sent però no se n’en recordava. 
A la regidora de Promoció Econòmica li comenta que gent de Vacarisses s’ha queixat perquè 
per la fira de la Festa Major se’ls ha demanat com a requisit que tinguin autònoms, i diu que en 
la mateixa línia del que han comentat amb el tema dels clubs esportius, creu que no s’haurien 
de demanar tants requisits a gent que fan coses artesanals i no alimentaries, doncs hi ha gent 
que podrien fer una paradeta i treure uns ingressos en un dia puntual de festa major i no poden 
fer-ho. 
Per altra banda pregunta al Sr. Martin, en relació al projecte del Fresno, el perquè ara sí han 
decidit eliminar el pou i connectar per la benzinera, quan sempre ho havien criticat molt. 
Per acabar diu que arrel del que ha dit el Sr. Masana sobre la revista i de la possibilitat de que 
els lectors puguin fer cartes, diu que la proposta del PSC es que estan disposats a renunciar al 
seu espai polític en favor dels veïns que vulguin escriure cartes, i comenta que si tots ho fessin 
podrien tenir una plana en l’edició doble. Diu que hi renuncien.  
 
Pren la paraula el Sr. Boada qui ,en relació al tema dels autònoms, explica que les normatives 
s’estan posant cada vegada més dures, doncs comenta que també les entitats es troben que 
han de tenir assegurança. 
 
 
Intervé el Sr. Martin qui diu que per Nadal i per la Festa Major Petita això no va així, però és 
perquè va per una altra via, i pel que fa al Fresno diu que no recorda que ells ho presentessin 
en cap Ple. 
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La Sra. Sánchez respon que es va discutir en Comissió Informativa. 
 
 
El Sr. Martin diu que recorda que ells van dir que l’ajuntament s’havia de fer càrrec del Fresno, 
però entrar a valorar no, doncs diu que el primer cop que ell va veure aquest projecte va ser 
quan va entrar de regidor. 
 
 
La Sra. Sánchez respon que això no és cert, doncs aquest projecte es va explicar en Comissió 
Informativa i que ja buscarà les actes. 
 
 
El Sr. Martin diu que recorda que l’anterior equip de govern volia buscar altres solucions perquè 
no arribaven a un acord amb l’associació de veïns. 
 
 
La Sra. Sánchez li respon que no era un tema d’acord, sinó que es tractava d’una opció real i 
econòmica per part de l’ajuntament. 
 
 
Intervé el Sr. Boada qui diu que aquest projecte no se’l havien mirat. Explica que d’aquesta 
opció s’ha hagut de modificar alguna cosa del traçat per dins, doncs sembla ser que es 
trobaven unes canonades preexistents i per tant no es podia entrar per allà, però realment es 
tractava de la millor proposta i mai han criticat si la proposta era per un cantó o un altre 
 
 
Essent 23 hores i cinc minuts, el senyor alcalde - president dóna per finalitzada la sessió de la 
qual estenc la present acta que signo en companyia seva. 
 
 
 EL PRESIDENT, EL SECRETARI, 
 
 
 
 Salvador Boada i Guàrdia Joan Amengual i Tomé 
 

 
 

 

 


